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TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU
a primit pe ministrul finanțelor al Olandei

Tovarășul Nicolae Ceaușescu, președintele Republicii Socia- l’Ste România, a primit miercuri dimineața pe F.H.J.J. Andriens- sen, ministrul finanțelor al O- landei, care efectuează o vizită în țara noastră.La primire a luat parte tovarășul Paul Niculescu, viceprim- ministru al guvernului, ministrul finanțelor.A fost prezent L.J.M. Bau- wens, ambasadorul Olandei la București.

în timpul întrevederii a fost exprimată satisfacția pentru e- voluția favorabilă a relațiilor e- conomice, pe o bază echitabilă, reciproc avantajoasă dintre România și Olanda, evidențiin- du-se rolul pe care îl joacă raporturile pe plan financiar pentru amplificarea colaborării e- conomice. S-a relevat dorința reciprocă de a se pune în valoare, cît mai deplin, condițiile favorabile existente pentru intensificarea și diversificarea re

lațiilor de cooperare româno- olandeze, aceasta fiind in interesul ambelor popoare, progresului și colaborării internaționale.A avut loc, de asemenea, un schimb de păreri privind problemele economice monetare și valutare internaționale, expri- mîndu-se hotărîrea de a dezvolta colaborarea dintre cele două țări pe acest plan, ca și în alte domenii de activitate.întrevederea s-a desfășurat intr-o ambianță cordială.
n •într-o atmosferă însuflețitoare, de vibrant entuziasm, expresie a unității 

de nezdruncinat a întregului nostru popor în jurul partidului și al secretarului 
său general, a hotărîrii ferme de a acționa cu toată energia și puterea 
de muncă pentru îndeplinirea obiectivelor Congresului al XI-lea și Conferinței 

Partidului Comunist Român, ieri a începutNaționale ale

VIZITA DE LUCRU A TOVARĂȘULUI

INTERVIUL
acordat de tovarășul 

NICOLAE CEAUȘESCU 
Societății naționale de radio și televiziune (NIRT) 

și Grupului de presă „Ettela’at“ din Iran

Continuînd dialogul fruc
tuos ți permanent cu făuri
torii bunurilor materiale ți 
spirituale ai patriei noastre 
socialiste, tovarățul Nicolae 
Ceaușescu, secretar general 
al Partidului Comunist Ro
mân, prețedintele Republicii 
Socialiste România, a inceput, 
miercuri, 13 septembrie, o 
vizită de lucru în județul 
Caraț-Severin.

Secretarul general al parti
dului este insoțit de tovarâții 
Iosif Banc, Virgil Cazacu, 
Gheorghe Radulescu, Hie 
Verdeț.

La decolarea aeronavei
prezidențiale de pe aeropor
tul Otopeni au fost prezenți 
tovarâții Emil Bobu, Cornel 
Burtică, Gheorghe Cioară, 
Lina Ciobanu, Constantin 
Dăscălescu, Ion Dincă, Emil 
Drâgănescu, Janos Fazekas, 
Ion loniță, Paul Niculescu, 
Gheorghe Oprea, Ion Pățan, 
Dumitru Popescu, Leonte 
Râutu, losif Uglar, Ștefan 
Andrei, Ion Coman, Mihai 
Daiea, Miu Dobrescu, Ion 
Ursu, Richard Winter, Vasile 
Marin, Vasile Muțat.în județul Caraț-Severin, importantă zonă industrială, vatră milenară a neamului nostru, tovarășul Nicolae Ceaușescu analizează cu slderurgiștii, constructorii de mașini, cu lucrătorii din agricultura județului. cu reprezentanți ai organelor locale de partid și de stat, ai ministerelor economice, stadiul îndeplinirii o- biectivelor puse in fața a- cestui detașament de nădejde al clasei noastre muncitoare, a tuturor celor ce muncesc și trăiesc pe străbunele meleaguri ale Carașului, de hotărîrile Congresului al XI-lea și Conferinței Naționale ale partidului, modul în care se acționează pentru transformarea cantității într-o nouă calitate, superioară. în același timp, pornind de la importantele rezerve materiale și umane existente, se jalonează noi perspective pentru dezvoltarea viitoare a acestui județ, care își aduce o contribuție esențială la creșterea în ritm rapid a economiei naționale.Urmare a politicii consecvente de industrializare socialistă a țării, bază a dezvoltării economiei. a progresului general, în județul Caraș-Severin au fost descoperite și puse in valoare, în ultimii ani, noi surse de materii prime, au apărut și au luat extindere ramuri de virf ale industriei, a sporit producția industrială globală. în vetrele „Cetății de foc" din Reșița, ale celor de Ia „Oțelul Roșu" se plămădește peste 13 Ia sută din producția totală de fontă și oțel

NICOLAE CEAUȘESCU
ÎN JUDEȚUL CARAȘ-SEVERIN

■ •*

a țării. în modernele întreprinderi constructoare de mașini din județ se realizează acum întreaga producție de motoare pentru nave și peste 20 la sută din cea de generatoare. Caraș-Severinul își aduce o contribuție esențială la realizarea Programului național de dezvoltare a energeticii țării, la dezvoltarea transportului rutier, feroviar și naval, la punerea în valoare a noilor surse de materii prime indigene. în ultimii ani s-a acumulat o bogată experiență în acțiunea de valorificare a minereurilor complexe sărace de la Moldova-Nouă și a șisturilor bituminoase de la A- nina-Doman, a căror cantitate deosebit de mare va permite o exploatare îndelungată, asigu- rînd funcționarea termocentralei, în curs de construcție, în zona Anina, prevăzută cu o putere instalată echivalentă cu cea a hidrocentralei Porțile de Fier.Aplicarea noii strategii de dezvoltare a industriei județului a fost stimulată de importante fonduri de investiții, care in a- nul trecut au depășit totalul investițiilor din cincinalul 1966— 1970. Au fost date în producție, integral sau parțial, 535 capacități de producție industriale și agrozootehnice, iar pentru popu

lație au fost construite 18 400 a- partamente și cămine pentru nefamiliști cu 11 000 locuri.Cu ocazia precedentei vizite de lucru — din 1971 — tovarășul Nicolae Ceaușescu, pornind de la înaltul grad de pregătire tehnică, de la competența demonstrată atit în țară cît și peste hotare de colectivele de muncă ale județului, a indicat ca Reșița să devină un centru metodologic de pregătire a cadrelor pentru cele mai tinere vlăstare ale siderurgiei românești — Galați, Călărași — și tot aici să fie declanșată o largă acțiune pentru producerea fontei și oțelurilor de foarte bună calitate, Reșița adueîndu-și astfel o contribuție hotărîtoare la e- liminarea completă, în viitorul cincinal, a importului de oțeluri speciale.Pentru tot ce a făcut și face pentru ca județul lor să meargă ia ritm cu întreaga țară pe calea luminoasă a socialismului și comunismului, locuitorii Caraș- Severinului au întîmpinat pe tovarășul Nicolae Ceaușescu cu sentimente de profundă bucurie și recunoștință, cu aleasă stimă și respect.Vizita a început în orașul Caransebeș — localitate care, asemenea tuturor așezărilor 

României socialiste, a cunoscut in ultimii ani o puternică dezvoltare economico-socială ca urmare a politicii consecvente a partidului de dezvoltare armonioasă a forțelor de producție pe întreg teritoriul țării. Materializarea acestei politici științifice a însemnat aici, la Caransebeș, crearea unor puternice unități industriale cafe valorifică în mod rațional potențialul economic și uman al orașului și al zonei învecinate și asigură ridicarea, pe această bază, a gradului de civilizație al locuitorilor vechii așezări de pe Timiș.Primind vizita tovarășului Nicolae Ceaușescu, Caransebeșul a îmbrăcat haine de sărbătoare. Pe clădiri au fost arborate drapelele partidului și statului, care încadrau tablouri cu chipul celui care își închină întreaga viață binelui și fericirii națiunii uoastre socialiste. Pe numeroase pancarte erau înscrise urări de bun venit, de viață lungă pentru secretarul general al partidului, lozinci care slăvesc patria noastră socialistă.Mii de locuitori se aflau pe arterele orașului pentru a saluta cu cele mai sincere sentimente de dragoste și prețuire pe tovarășul Nicolae Ceaușescu.

O atmosferă însuflețită, de mare sărbătoare, domnește pretutindeni, începind de la aeroportul orașului și continuînd pe întregul traseu al vizitei.Este ora 13,00. Avionul cu care a călătorit tovarășul Nicolae Ceaușescu, ceilalți tovarăși din conducerea partidului și statului aterizează pe pista aeroportului. La coborîrea din avion, din mii de piepturi izbucnesc urale și ovații. Se scandează „Ceaușescu — P.C.R.", „Ceaușescu și poporul", cei prezenți dînd glas unității de nezdruncinat a întregului nostru popor în jurul partidului și al secretarului său general, hotărîrii nestrămutate de a-și aduce întreaga contribuție la înfăptuirea politicii interne și externe a partidului și statului nostru.Exprimînd simțămintele pe care le trăiesc in aceste clipe emoționante locuitorii orașului și ai întregului județ, tovarășul Nicolae Bușui, prim-secretar al Comitetului județean Caraș-Severin al P.C.R., a urat secretarului general al partidului un călduros bun venit, viață lungă și putere de muncă în fruntea partidului și statului.
(Continuare în pag. a Il-a)

După cum s-a mal anunțat, tovarășul Nicolae Ceaușescu, 
secretar general al Partidului Comunist Român, prețedintele 
Republicii Socialiste România, a primit in ziua de 30 august pe 
ziaristul iranian Fariborz Atapour, căruia i-a acordat următorul 
interviu pentru Societatea națională de radio ți televiziune (N.I.R.T.) 
ți Grupul de presă „Ettela’at".ÎNTREBARE: Domnule

președinte, in legătură cu 
vizita de stat pe care o vor 
face in România Maiestățile 
Lor imperiale, șahinșahul 
Aryamehr și împărăteasa 
Farah, cum apreciați relații
le dintre cele două țări ale 
noastre și perspectivele de 
dezvoltare ale acestora ?RĂSPUNS : Așteptăm cu multă plăceve vizita șahinșahului și a împărătesei Farah in România. ținind seama de bunele relații ce s-au statornicit între țările noastre în decursul anilor. Trebuie să menționez cu multă satisfacție că in relațiile dintre România și Iran — ca urmare a vizitelor reciproce, inclusiv la nivelul șefilor de stat — s-au realizat progrese importante, îndeosebi în ce privește colaborarea economică, tehnico-știin- țifică și culturală. Aș menționa in această privință nivelul crescut al schimburilor economice, cit și realizarea unor acțiuni de cooperare intre cele două țări.Consider că vizita va da un nou impuls relațiilor de colaborare dintre țările noastre, va permite identificarea unor noi domenii de cooperare in producție — și aș menționa dorința noastră de a realiza o cooperare mai largă și in domeniul petrolier.De asemenea, aș dori să menționez că in multe probleme internaționale există puncte de vedere comune sau foarte apropiate. Țările noastre pornesc de la necesitatea asigurării păcii, a independenței și suveranității naționale a fiecărui popor, de la necesitatea soluționării problemelor complexe pe calea tratativelor, renunțindu-se Ia folosirea forței și la amenințarea cu forța. Bazindu-ne pe aceasta, consider că și in viitor țările noastre vor colabora strîns pe plan internațional, adueîndu-și contribuția activă la realizarea unor relații democratice, de colaborare egală între țări, la înfăptuirea unei lumi mai drepte și mai bune pe planeta noastră.ÎNTREBARE : Domnule
președinte, ați avut recent un 
oaspete distins, pe președin
tele Hua Kuo-fen. După con

15 septembrie — debut în noul an școlar și universitar

Condiții optime de muncă 
și învățătură 

pentru toți tinerii patriei 
• DINAMICA INVAȚAMINTULUI SUPERIOR IN PRINCIPALELE CENTRE UNIVERSITARE • RE
ȚEAUA INVAȚAMINTULUI LICEAL • ZESTREA ȘCOLILOR Șl FACULTĂȚILOR - LA NIVELUL 
EXIGENȚELOR INTEGRĂRII INVAȚAMINTULUI CU CERCETAREA Șl PRODUCȚIA • „BINE AȚI 
VENIT I" - UN MESAJ CONFIRMAT DE REALITATE • ȘCOLILE SĂTEȘTI, LA NIVELUL 
CELOR DIN CENTRELE URBANE • NUMĂRUL ELEVILOR Șl STUDENȚILOR LA 10 000 DE LOCUITORI 

(în pagina a IV-a)

vorbirile îndelungate cu pre
ședintele Chinei, cum vedeți 
perspectiva relațiilor romă- 
no-chineze și cum se inte
grează aceste relații in poli
tica externă generală a țării 
dumneavoastră de a întreține 
legături cu toate țările socia
liste ?RĂSPUNS : într-adevăr, președintele Hua Kuo-fen a fost recent oaspetele României, la mai puțin de trei luni după vizita pe care eu însumi am făcut-o în Republica Populară Chineză.Convorbirile cu președintele Hua Kuo-fen șl ceilalți reprezentanți ai Chinei au permis realizarea unor largi înțelegeri cu privire la colaborarea economică, tehnico-științifică și culturală. Dealtfel, în ultimii ani, între România și China s-au realizat progrese simțitoare în aceste domenii. în același timp, au fost dezbătute o serie de probleme ale vieții internaționale pornindu-se de la necesitatea soluționării problemelor complexe ale lumii de azi pe calea tratativelor pașnice, asigurîn- du-se instaurarea unei păci trainice în lume, de care popoarele noastre au nevoie pentru dezvoltarea lor economică și socială, pentru construirea orinduirii noi, socialiste.Aș menționa că vizita s-a încheiat cu rezultate bune și a dat un nou impuls relațiilor dintre țările și popoarele noastre. Dezvoltarea raporturilor cu Republica Populară Chineză corespunde pe deplin politicii generale a României de întărire a prieteniei și colaborării cu toate țările socialiste. Considerăm că aceasta este in interesul tuturor acestor țări, precum și in interesul general al păcii și colaborării internaționale.ÎNTREBARE: V-ați expri
mat adesea dezamăgirea, 
domnule președinte, in le- 

, gătură cu rezultatele practice 
ale conferințelor de la Hel
sinki și Belgrad. Ce v-ați 
așteptat să realizeze aceste 
două conferințe și nu s-a 
realizat ?

RĂSPUNS : România a acordat și acordă o mare însemnătate realizării securității și cooperării în Europa, pornind de la faptul că pe continentul nostru sînt concentrate în momentul de față cele mai puternice forțe militare și cel mai mare arsenal de arme, inclusiv nuclear. Realizarea unor relații noi, bazate pe egalitate, respect al independenței și suveranității, pe neamestec în treburile interne, ar avea o influență deosebită nu numai pentru destinderea și pacea în Europa, ci și pentru continuarea cursului destinderii și asigurarea păcii în întreaga lume.Este adevărat că, după Conferința de la Helsinki, s-a făcut puțin pentru înfăptuirea in viață a documentelor semnate. De asemenea, reuniunea de Ia Belgrad s-a incheiat cu rezultate nesatisfăcătoare. Singurul lucru pozitiv il constituie faptul că s-a hotărît organizarea unor reuniuni pe probleme parțiale, precum șt organizarea, in 1980, a unei noi consfătuiri la Madrid.Noi considerăm că trebuie intensificate eforturile in vederea dezvoltării relațiilor bilaterale și multilaterale între statele europene, că este necesar să se acționeze in direcția pregătirii temeinice a reuniunii de ia Madrid, punindu-se un accent mai mare pe problemele de ordin militar, pe dezangajarea militară a Europei, fără de care este greu de vorbit de destindere, de pace' și securitate pe continentul nostru, ca dealtfel in întreaga lume.ÎNTREBARE: România este 
cunoscută prin politica sa 
independent or, Cum a luat 
naștere această politică și pe 
ce se întemeiază ea ? Faptul 

. că ați rămas membri ai 
Pactului de la Varșovia vă 
limitează in vreun fel opțiu
nile de politică externă ?RĂSPUNS : România, care a cunoscut multă vreme dominația străină, și-a cucerit prin lupte grele independența națională. Dealtfel, numai odată cu înfăptuirea actului istoric de la 23 August 1944. cu victoria insurecției naționale antifasciste și antiimperialiste și instaurarea ulterioară a puterii oamenilor muncii, in România s-au creat condițiile pentru promovarea u- nei politici cu adevărat independente. Deci, politica de inde-

(Continuare in pag. a VJ-a)

Astăzi, 
la posturile 

noastre 
de radio 

și televiziune
Astăzi, în jurul orei 

12,30, posturile noas
tre de radio și televi
ziune vor transmite 
direct de la Reșița a- 
dunarea populară, or
ganizată cu prilejul 
vizitei de lucru a to
varășului Nicolae 
Ceaușescu, secretar 
general al Partidului 
Comunist Român, pre
ședintele Republicii 
Socialiste România, în 
județul Caraș-Severin.
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VIZITA DE LUCRU A TOVARĂȘULUI NICOLAE CEAUȘESCU 
ÎN JUDEȚUL CARAȘ-SEVERIN

(Urmare din pag. 7)în continuarea ceremoniei sosirii, după intonarea Imnului de Stat al Republicii Socialiste România, o gardă alcătuită din ostași ai forțelor noastre armate, din membri ai gărzilor patriotice și ai formațiunilor de pregătire a tineretului pentru apărarea patriei, a prezentat onorul.Din nou izbucnesc urale și ovații. Tovarășul Nicolae Ceaușescu salută cu prietenie mulțimea, care scandează neîntrerupt numele partidului și al secretarului său general.Cu vie emoție, bătrînul pensionar Traian Zuba, împreună cu două tinere in costum național, se apropie de secretarul general al partidului oferindu-i, potrivit tradițiilor de ospitalitate, pline și sare, să guste din ploști cu vin. Numeroși șoimi ai patriei și pionieri îl înconjoară cu emoție și bucurie pe tovarășul Nicolae Ceaușescu, îmbrățișîndu-1 cu dragoste, oferindu-i flori.De la aeroport, spre primul obiectiv înscris în programul vizitei, tovarășul Nicolae
STAȚIUNEA DE CERCETĂRI SI PRODUCȚIE POMICOLĂ

în dialogul cu specialiștii - prețioase 
recomandări privind înfăptuirea 

programului de modernizare
a pomiculturiiDupă ce străbate o pitorească zonă cu drumuri străjuite de livezi, coloana oficială ajunge la sediul Stațiunii de cercetări și producție pomicolă. De aici se deschide panorama plantațiilor intensive realizate în ultimii am Merii, deși abia depășesc înălțimea unui om, sînt incărcați de fructe, care au dat in copt. în întimpinarea tovarășului Nicolae Ceaușescu, a celorlalți conducători de partid și de stat au venit cercetătorii și alți lucrători ai stațiunii, reprezentanți ai organelor agricole județene, precum și tovarășii Angelo Miculescu. viceprim-ministru, ministrul agriculturii și industriei alimentare, Ion Ceaușescu, adjunct al ministrului agriculturii și industriei alimentare.Vizita la această stațiune a prilejuit o amplă analiză a dezvoltării agriculturii județului Caraș-Severin și, în special, a pomiculturii, care are o veche tradiție în această zonă și largi posibilități de extindere. Dealtfel, aici a și fost organizată o concludentă expoziție în care au foșt prezentate soiuri superioare de mere, pere, prune, struguri și legume — roade ale a- cestor meleaguri, ale hărniciei oamenilor. Tovarășului Nicolae Ceaușescu, celorlalți conducători de partid și de stat le sint înfățișate de către Petre Vișescu, directorul direcției agricole, rezultatele obținute în ultimii ani în agricultura județului. Reține atenția că prin extinderea mecanizării, chimizării și executarea lucrărilor de îmbunătățiri funciare recoltele au crescut an de an.Oprindu-se în fața panourilor pe care sint înscrise realizările obținute în diferite sectoare, tovarășul Nicolae Ceaușescu solicită explicații asupra direcțiilor de dezvoltare în perspectivă a agriculturii județului. 

Ceaușescu străbate, tntr-o mașină deschisă, principalele artere ale Caransebeșului. Atmosfera sărbătorească, entuziasmul puternic cu care conducătorul partidului și statului nostru a fost înconjurat din prima clipă a sosirii pe meleagurile Caraș-Severinului se amplifică la trecerea sa prin această străveche localitate urbană a țării. Populația ei, parcă toată ieșită să-l întîmpine, scandează cu putere ,.Ceaușescu-P.C.R.„Ceaușescu și poporul !“, „Stima noastră și mindria — Ceaușescu. România !“, lozinci care preamăresc partidul comunist și patria noastră socialistă. Se aclamă, se a- gită stegulețe. Din rîndurile compacte ale celor care de o parte și de alta a traseului formează un adevărat culoar viu, se desprind femei. bărbați, tineri pentru a oferi cu toată dragostea secretarului general al partidului cite o floare — gest simbolic, dar care exprimă atit de pregnant prețuirea de care se bucură în rindurile întregului popor cel care a făcut și face atit de mult pentru fericirea și bunăstarea națiunii noastre.

Reprezentanții organelor agricole locale precizează că. in scopul bunei aprovizionări a populației cu produse agroalimentare, în afară de plantele de cimp se va dezvolta cu precădere cultura pomilor fructiferi, legumelor, cartofilor și zootehnia, urmărindu-se ca aceste produse să asigure in întregime nevoile de consum ale populației din județ, iar la unele dintre ele, cum ar fi fruc- 

secretarul general al partidului cu căldură, cu sentimente de aleasă stimă și prețuirepeLa Caransebeș și Reșița, pe întreg traseul vizitei, mii de oameni ai muncii au intimpinat

tele, să se creeze Însemnate disponibilități. Dacă, în 1976 județul își asigura doar 70 la sută din necesarul de consum la legume și cartofi, iar la fructe — numai 34 la sută, se va ajunge ca, în 1980, cartofii să satisfacă în întregime cerințele locale, iar la legume și fructe să se producă în plus cantități însemnate care să poată fi furnizate altor județe. Secretarul general al partidului . apreciază eforturile organelor locale de partid, de stat, ale lucrătorilor din agricultură pentru acoperirea din producție proprie a nevoilor locale de consum la principalele produse agroalimentare.în continuare, in fața graficelor și a standurilor in care sint prezentate diverse soiuri de fructe, are loc o amplă discuție asupra dezvoltării pomicul- turii Caraș-Severinului. Dialogul purtat de tovarășul Nicolae Ceaușescu și specialiștii din agricultură s-a axat in special asupra modului în care se îndeplinește programul de modernizare a pomiculturii. Gazdele informează că, paralel cu extinderea plantațiilor intensive de pomi fructiferi, se acționează in direcția modernizării vechilor livezi. Dacă in 1976 au fost făcute plantații noi de pomi pe numai 185 hectare, in 1977 s-au realizat 608 hectare, iar in 1978 — peste 900 de hectare.Analizînd aceste rezultate, precum și nivelul producției de fructe, tovarășul Nicolae Ceaușescu apreciază că programul de dezvoltare a pomiculturii județului va trebui revizuit în sensul accelerării ritmului plantărilor, astfel incit să se ajungă la cite 1 000 hectare de livezi noi pe an, iar apoi — la 1 500 hectare. Secretarul general al partidului cere Ministerului Agriculturii și Industriei Alimentare să rezolve toate problemele legate de extinderea rapidă a pomiculturii in a- cest județ — asigurarea materialului săditor, a mașinilor și utilajelor necesare, pregătirea cadrelor. Totodată, s-a indicat organelor agricole județene să sprijine dezvoltarea pomiculturii in cadrul asociațiilor, ceea ce va permite unirea eforturilor mai multor unități in vederea realizării de plantații mari, organizate și conduse după principii moderne, în județ au și fost organizate 

cinci asociații economice înter- cooperatiste care au plantat suprafețe însemnate cu pomi, experiență care va trebui extinsă, astfel incit în timp scurt să se realizeze un salt calitativ- în ce privește sporirea producției de fructe.Apreciind calitatea șl diversitatea fructelor prezentate în cadrul expoziției, tovarășul Nicolae Ceaușescu recomandă să fie folosite mai din plin condițiile favorabile pentru dezvoltarea pomiculturii în zonele cu tradiție, să fie îmbogățit sortimentul de fructe, acordindu-se mai multă atenție și arbuștilor fructiferi. De asemenea, producătorii individuali din localitățile necooperativizate vor/rebui să fie sprijiniți să realizeze, prin asociere, plantații pomicole moderne. în ce privește extinderea arbuștilor fructiferi, ale căror fructe sint foarte bogale în vitamine — a arătat secretarul general al partidului — o contribuție însemnată trebuie să o aducă sectorul silvic, plantind zmeură, mure și alți arbuști, organizîndu-se, totodată, prelu-
INTREPRINDEREA DE CONSTRUCȚII DE MAȘINI CARANSEBEȘ 

0 sarcină de maximă importanță - 
sporirea gradului de mecanizare și 

automatizare a procesului de producțieTovarășul Nicolae Ceaușescu, ceilalți tovarăși din conducerea partidului și statului care-1 însoțesc in această vizită, se îndreaptă apoi spre una dintre cele mai mari unități industriale inscrise pe harta economică a județului —- întreprinderea de construcții de mașini Caransebeș.Ridicată din inițiativa secretarului general al partidului, a- ceastă unitate, împreună cu altele care au fost construite și date in funcțiune în ultimul deceniu în acest oraș, reprezintă o dovadă grăitoare a roadelor politicii partidului de reparti- 

crarea acestor fructe în cadrul unei fabrici de conserve.De pe platoul din fața stațiunii, oaspeții privesc noile plantații organizate în sistem intensiv. Tovarășul Nicolae Ceaușescu apreciază că pomii sint prea rari și recomandă cercetătorilor și specialiștilor să studieze posibilitățile de a se ajunge la 5 000—5 500 pomi la hectar. Prin aceasta, nu numai că se va mări recolta, ajungin- du-se la randamente de 50 000 kg fructe la hectar, ci se va- face și o economie de teren. Trebuie acționat repede, astfel incit de la plantare să se realizeze densități mai mari, atit in stațiune. cit și în livezile care se organizează în cadrul asociațiilor economice intercooperatiste.Cercetătorii stațiunii, ceilalți specialiști din agricultura județului aflați de față, l-au asigurat pe tovarășul Nicolae Ceaușescu că vor depune toate eforturile pentru a transpune în viață indicațiile și recomandările ce le-au fost făcute, invi- tîndu-i pe oaspeți să mai treacă pe aici pentru a vedea noile livezi in plin rod.

zare rațională a forțelor de producție pe întreg teritoriul tării, de racordare la ritmul trepidant al dezvoltării Întregii vieți economice și a acelor localități pe care trecutul le-a ținut într-o stare de înapoiere economică.în fața întreprinderii, tovarășul Nicolae Ceaușescu este intimpinat de ministrul industriei construcțiilor de mașini, Ioan Avram, de membrî ai consiliului oamenilor muncii din întreprindere, de un mare număr de muncitori.O gardă de onoare a prezentat onorul. Muncitori și mun

citoare au oferit buchete de flori.Directorul general al întreprinderii, Alexandru Constantin, prezintă, in fața unei machete și a unor grafice, dinamica creșterii și diversificării producției, realizarea principalilor indicatori ai planului, îndeosebi producția fizică și. netă, stadiul la care se află cea de-a Il-a etapă de reprofilare a unității, sarcinile și perspectivele celei de-a III-a etape. Se informează că, la indicația personală a tovarășului Nicolae Ceaușescu, în ultimii ani s-a modificat profilul de fabricație, trecindu-se de la producerea construcțiilor metalice la fabricarea boghiurilor pentru locomotivele moderne și de mare capacitate pe care țara noastră le produce atit pentru a satisface cerințele in creștere ale traficului feroviar intern, cît și pentru export.în halele încăpătoare și modern utilate ale întreprinderii — pe care tovarășul Nicolae Ceaușescu este invitat să Ie viziteze — se produc boghiuri pentru locomotivele hidraulice, Diesel-electrice și electrice cu puteri cuprinse între 1 250 CP și 4 000 CP. în stadiu avansat de asimilare se află boghiul pentru locomotive electrice de 7 350 CP. Introducerea in fabricație a a- cestor produse, strîns legate de modernizarea transportului feroviar, a creat condiții pentru o valorificare superioară a metalului, și, pe această cale, pentru sporirea valorii producției industriale de pește 4 ori față de primul an de activitate, urmînd ca, în 1980, această valoare să reprezinte mai mult de 1,5 miliarde lei. în halele de fabricație, secretarul general se oprește adesea pentru a cerceta repere și scule realizate de muncitori, tehnicieni și ingineri in cadrul festivalului creației artistice și tehnice „Cintarea României" in scopul raționalizării și modernizării neîncetate a procesului de producție și a muncii.„Numele «Caransebeș- de pe produsele dumneavoastră — observă tovarășul Nicolae Ceaușescu — trebuie să reprezinte, atit pentru destinatarii din țară, cît și pentru cei din străinătate, o garanție fermă a înaltei calități, a bunei organizări a activității".Felicitind, la plecare, colecti- 

vu! întț-eprinderil pentru bunele rezultate dobîndite pină în prezent. secretarul general al partidului indică conducerii ministerului și unității vizitate să întreprindă măsuri energice pentru sporirea gradului de mecanizare și automatizare a proceselor de producție in scopul diminuării eforturilor fizice, al creșterii eficienței muncii și pentru reducerea prețului de fabricație.„Numai pe această cale, precizează tovarășul Nicolae Ceaușescu, veți putea produce, în 1980, peste 1 000 perechi de boghiuri, ceea ce reprezintă
ÎNTREPRINDEREA SIDERURGICĂ „OȚELUL ROȘU"

Pe noua platformă industrială, in halele 
celor mai moderne capacități

intrate in funcțiune in ultimii aniPlatforma nouă a întreprinderii siderurgice „Oțelul Roșu" reprezintă obiectivul următor al vizitei de lucru a tovarășului Nicolae Ceaușescu în județul Caraș-Severin.La sosire, în fața halei noii oțelării electrice cu turnare continuă sute de siderurgiști exprimă prin aclamații și urale bucuria nemărginită pe care o încearcă avîndu-1 din nou in mijlocul lor pe cel ce întruchipează în modul cel mai fidel aspirațiile și idealurile poporului nostru, pe cel care la precedenta vizită, în anul 1971, a spus : „Uzina dumneavoastră urmează să cunoască în următorii ani o dezvoltare mai rapidă decit se avea inițial în vedere". Drept urmare, aici s-a construit și dat în funcțiune o nouă platformă industrială ce cuprinde o modernă oțelărie electrică cu instalație de turnare continuă, care a determinat dublarea producției de oțel, un laminor de 550 mm. precum și alte obiective realizate la nivelul celor mai avansate tehnologii de elaborare și prelucrare a metalului. 

mal mult decît dublul producției actuale".Mulțumind pentru aprecierile pozitive date rezultatelor obținute pină acum, pentru îndemnurile mobilizatoare și indicațiile prețioase făcute în timpul vizitei, ministrul de resort și directorul unității il încredințează pe secretarul general al partidului că vor fi luate toate măsurile pentru ca constructorii de mașini din Caransebeș, deși nu au o experiență prea bogată, să se ridice la înălțimea încrederii manifestate de partid față de ei, a sarcinilor mari și importante pe care cincinalul revoluției tehnico-științifice le pune in fața lor.

în întimpinarea oaspeților au venit Neculai Agachi, ministrul industriei metalurgice, cadre din conducerea centralei de profil a întreprinderii. în fața unor sugestive grafice, directorul întreprinderii, ing. Antonică Dijmă- rescu, înfățișează secretarului general al partidului stadiul actual de dezvoltare a noii platforme, precum și perspectivele sale. Dinamica producției de oțel, caro în anul de referință 1971 era de 256 000 tone, va reprezenta în acest an 512 000 tone oțeluri-carbon de calitate, producția de laminate a crescut la 628 000 tone anul acesta, față de 353 000 tone în 1971. Secretarul general al partidului a fost informat, de asemenea, despre asimilarea a 10 profile, ceea ce a permis reducerea substanțială a importurilor, despre acțiunea de autodotare ca și despre faptul că prin măsurile de dezvoltare, modernizare și introducere a progresului tehnic, aici se realizează o productivitate a muncii de 504 000 lei/om al muncii, re- prezentînd cel mai înalt nivel de productivitate din industria județului. Prin darea în funcțiune a noilor obiective, 1 500 de localnici de pe Valea Bistrei au fost cuprinși in rîndul personalului muncitor.Se vizitează apoi noua oțelărie electrică. Tovarășul Nicolae Ceaușescu asistă la turnarea unei șarje de oțel. Prin sticla de cobalt urmărește șuvoiul incandescent și apoi firele de oțel lichid care se toarnă în cristali- zoare de către echipa maistrului Nicolae Jugănaru.Tovarășul Nicolae Ceaușescu vizitează apoi laminorul de profile speciale — primul laminor realizat în întregime în țara noastră. Examinind de-a lungul secțiilor modul în care este folosit spațiul construit, precum și desfășurarea in flux continuu, direct a procesului tehnologic, secretarul general al partidului atrage atenția asupra soluțiilor aplicate care nu se dovedesc a fi dintre cele mai judicioase, cere să fie aduse corecturi prin instalarea pe același spațiu a unei linii suplimentare de laminare, pentru ca suprafața construită să fie folosită în scop productiv, și nu pentru depozitarea de țagle, pentru ca procesul tehnolpgie să. se desfășoare continuu — pe a- ceastă cale urmind să fie sporită capacitatea de producție, să se
(Continuare in pag. a I!I-a)

La zi în AGRICULTURĂ Careu la Rovinari

URGENTAREA LUCRĂRILOR DE SEZON
impune prezența susținută la muncă a tuturor locuitorilor de la sateDupă cum Sintem informați de Institutul Meteorologic în aceste zile vremea va avea un caracter de instabilitate, prin manifestarea averselor de ploaie și scăderea temperaturilor mai ales in partea de sud-est a țării. Cerul va fi variabil, mai mult noros, favorabil ploilor de scurtă durată în marea majoritate a zonelor, cu vinturi de intensitate moderată. Valorile termice maxime vor fi cuprinse între 21 și 23 grade, Iar minimele intre 12 și 14 grade. Pornind de la aceste aprecieri, de importanță deosebită pentru lucrătorii ogoarelor, iată citeva elemente „la zi" de natură să evidențieze faptul că in agricultură campania de toamnă se află in plină desfășurare, eeea ce impune ca fiecare oră bună de lucru să fie folosită la maximum, pentru accelerarea gerea recoltelor. activităților de sezon, in special strîn-

culpe-SFECLA DE ZAHAR, o tură prioritară în această rioadă. a fost recoltată de pe circa 23 mii de hectare, din care 4 500 ha în tehnologie mecanizată. Cu toate că, în general graficele de recoltare coordonate de fabricile prelucrătoare sint respectate în funcție de capacități, în unele unități agricole ritmurile nu sînt corelate cu transportul ceea ce face ca în prezent să se afle în cîmp circa 95 000 tone de rădăcini. Vremea instabilă, așa cum notam în primele rînduri, determină pierderi de producție pentru recolta „depozitată" în cîmp. De aceea trebuie luate urgent măsuri operative pentru ca aceste restanțe să fie eliminate, prin punerea la adăpost, ferită de intemperii, a rădăcinilor.O altă importantă lucrare de actualitate este RECOLTATUL FLORH-SOARELUI din care însă nu s-au realizat decît 16 la sută, din prevederi.vansate sînt unitățile agricole de stat cu 30 la sută din program. în special cele din județele sudice, Ilfov, Dolj, Teleorman, Ialomița și Tulcea și cooperativele agricole de producție din județele Brăila, Ialomița, Ilfov, Teleorman și Mehe

Mai a-

dinți. Dată fiind starea a- vansgtă de maturare a lanurilor, umiditatea boabelor scăzînd pe alocuri sub 13—14 la sută, apare deci și pericolul de scuturare, întreaga forță mecanică destinată acestui gen de lucrare trebuie folosită la capacitatea maximă. Remarcăm a- ceste fapte deoarece, la disponibilitățile actuale, cind încă recoltarea porumbului nu s-a generalizat, cu utilajele existente în funcțiune culesul florii-soa- relui poate și trebuie finalizat în circa 8 zile. Tot aici mai amintim inițiativa intîlnită în mai multe unități agricole din județele Ialomița și Teleorman pentru culegerea manuală a capitolelor căzute în urma combinelor și eliberarea grabnică a terenurilor de vegetație in vederea pregătirii patului germinativ pentru semănăturile de toamnă. Griul va ocupa cea mai mare parte din solele în prezent ocupate cu floarea-soarelui, conform amplasării agrotehnice. De ' dsemenea. o serie de utilaje vor fi redistribuite la recoltarea mecanizată a porumbului.în toate cele 24 de județe cultivatoare de CARTOFI DE TOAMNA, pe o suprafață ce însumează peste 100 mii hectare,

ca Tulcea și Bihor. Buzău și Ilfov, Co- Suceava și gradul dife- al conducerii

recoltările sint în desfășurare, dar procentul de realizare este sub 20 la sută. Se înregistrează însă nejustificat decalaje intre județe învecinate Constanța, Arad și șil Brăila, Ialomița vasna și Harghita, Botoșani, reliefind rit de preocupare unităților agricole față de această cultură deosebit de productivă și rentabilă.CULESUL PORUMBULUI, lucrarea cea mai încărcată a campaniei de toamnă, care trebuie să concentreze marea parte a forțelor umane și mecanice, a fost declanșat în 11 județe ale țării, toate din zona I, unde lanurile au ajuns la maturitate. Suprafețele încă reduse recoltate nu permite o apreciere a ritmului de acțiune, dar un lucru este evident și anume acela că multe sole sint bune de cules, Este de datoria specialiștilor ca, prin sondaje zilnice, depisteze aceste suprafețe operativ să dirijeze echipele cooperatori și mecanizatori recoltat. Concomitent trebuie se acționeze la tăiatul cocenilor și eliberatul terenurilor, iar în flux continuu la arături, discuiri și fertilizări in perspectiva semănatului cerealelor păioase pe aceste suprafețe, proape jumătate destinate griului pentru apropiata însămînțări totuși ferența de suprafețe, în prezent ocupate de culturi în plină recoltare. unitățile S.M.A. trebuie să-și asigure, după grafice bine întocmite și coordonate, utilaje mecanice pentru pregătirea patului germinativ concomitent cu recoltările. Umiditatea adusă de

să 
și 

de 
la 
să

Cu toate că a- din terenurile sînt pregătite campanie de dată fiind di-

perioade unor lu- calitate.precipitațiile acestei favorizează efectuarea crări de cea mai bună _________In funcție de starea vremii semănatul griului va trebui să înceapă in unitățile din nordul tării in jurul datei de 18 septembrie iar in sud cu o săptă- mină mai tîrziu.Tinînd cont de acest impresionant volum de muncă, de complexitatea și multitudinea lucrărilor din campania de toamnă, la realizarea vitezelor zilnice și a ritmurilor stabilite conform programelor, o contribuție prin fapte trebuie să și-o aducă și tinerii de la sate, precum și elevii și studenții prin acțiuni de muncă patriotică. în toate sectoarele, acolo unde se solicită prezenta lor nemijlocită.
ȘT. DORGOȘAN 

O. MARIAN

ZIUA METALURGISTULUIîn întimpinarea Zilei metalurgistului, in toate marile combinate și întreprinderi siderurgice se desfășoară cu însuflețire întrecerea socialistă cu obiectivul ridicării producției de metal la cote superioare prevederilor de plan. O ultimă statistică, realizată Ia ministerul de resort, menționează în această direcție că, de la începutul a- nului, au fost furnizate in plus economiei naționale produse metalurgice in valoare de peste 320 milioane lei.Cele mai însemnate reali-

tn acest nord gor- 
Oltenie, toamna s-a 
pe nesimțite, che- 

într-un careu de ră-

Aici, 
jan de 
strecurat 
mind 
mas bun pe cei ce s-au numit, 
timp de două luni, brigadierii 
marelui șantier național al ti
neretului. Salopetele albastre 
ale elevilor și studenților veniți 
aici din toata țara, pentru a da 
o mină de ajutor minerilor, par 
acum, in alinierea de pe platoul 
Rovinarilor, un chenar de azur 
peste care a coborit discret pa
tina unei nostalgii. Prietenii 
trainice s-au legat aici, intim- 
plări de neuitat au rămas im
primate în memoria brigadieri
lor. Dar, mai presus de toate, 
cele 53 de zile de tabără au în
semnat un timp al marilor con
fruntări, un timp dăruit integral 
muncii in acest șantier care a 
avut nevoie și are nevoie de 
brațele și entuziasmul tinerilor. 
Amprenta de sudoare pe care a 
lăsat-o aici fiecare dintre cei 
peste 2 000 de brigadieri — elevi 
și studenți — este prețul min- 
driei de a fi lăsat ceva in urmă, 
de a fi susținut cu succes un 
examen sever care este al vieții 
însăși.

„A fost cea mai adevărată 
practică pe care mi-aș fi pu
tut-o visa ca viitor inginer in

zări au fost raportate de fur- naliștii și oțelării Hunedoarei, care, pină la această dată, au produs suplimentar mai mult de 99 000 tone fontă și oțel.Laminoriștii de la Combinatul siderurgic Galați raportează, de asemenea, obținerea peste prevederile planului la zi a 18 500 tone tablă groasă și mijlocie, ceea ce reprezintă, totodată, îndeplinirea și depășirea angajamentului pe acest an, iar colectivul uzinei cocso-chimice 

mine" mi-a spus, emoționat, cu 
citeva minute înainte de a pre
zenta in careul festiv raportul 
taberei Motru, studentul Puia 
Horea. Este din Petrila, dintr-o 
familie de mineri, dar niciodată 
— ca acum — n-a avut prilejul 
să lucreze direct in mină, să-și 
asume o răspundere și să se 
autoverifice dacă poate s-o ducă 
la bun sfirșlt.

Ce-au mai învățat ? Multe. 
Aici, fiecare palmă de pămint 
poate fi citită ca un poem, ce 

REPORTAJUL NOSTRU
se adresează direct inimii. Fi
loanele de cărbune ale adincu- 
rilor slut asemeni razelor unui 
soare nedevelopat, imprimat in 
negativul robust al celuloidului 
subteran. Relevatorul acestei lu
mini fascinante este munca, pa
siunea minerilor. Iar ei au fost, 
timp de două luni, mineri pa
sionați și dornici să împlinească 
mai mult, să invețe mai mult. 
Aprecierile conducerii combina
tului minier Oltenia, rostite in 
solemnitatea acestui ultim careu 
de bilanț, n-au fost de circum
stanță, ci au exprimat cu exac- 
a rotunjit cifra depășirilor la 10 000 tone cocs metalurgic.La rîndul lor, metalurgiștii și chimiștii de la întreprinderea metalurgică pentru minereuri și metale neferoase din Baia Mare, care pun în centrul preocupărilor lor valorificarea cît mai deplină a rezervelor interne existente la fiecare loc de muncă, au redus cheltuielile prevăzute la 1 000 lei producție-marfă fabricată, obținînd în perioada scursă din acest an economii de peste 2,5 milioane lei. 

titate cantitatea de muncă pe 
care ei au dăruit-o zi de zi șan
tierului. Cele 50 milioane lei 
exprimă valoarea trudei lor și 
temeiurile legitimei mulțumiri a 
conducerii combinatului, a co
lectivelor de muncă de aici, care 
au avut in tinerii brigadieri un 
sprijin de nădejde.

Privesc alinierea — pe platoul 
de la Rovinari — a brigăzilor 
compuse din tineri din toată 
țara. Plecare detașament poartă 
un drapel de tabără cu emblema 
județului, iar fiecare tinăr ex
primă solemnitatea acestui mo
ment de rară emoție. Brigăzile 
Bacău, Suceava, Teleorman, Bi
hor. Gorj, Argeș, Maramureș, 
Dolj au obținut cele mai bune 
rezultate in întrecerea utecistă 
desfășurată zi de zi. Fiecare 
evidențiere este marcată de un 
frumos entuziasm tineresc in 
brigada, tabăra sau echipa res
pectivă. Se inminează diplome 
și fanioane de fruntaș unor bri
gadieri care s-au distins in- 
tr-una sau alta din multiplele 
activități desfășurate aici. S-a 
lucrat in mină, la extracția căr
bunelui, deasupra, la eliminarea 
stratului de steril, la intrețlne- 
rea benzilor transportoare, alții 
au construit cămine, cantine, 
tabere de muncă patriotică pen
tru celelalte serii de brigadieri.

Urmează premierea celor care 
au organizat cea mai frumoasă 
seară cultural-distractivă, a ce
lui mai bun șahist sau tenismen, 
a celei mai reușite gazete de 
perete (de fapt, Gazeta de... 
plop a prahovenilor, care din 
lipsă de perete a fost prinsă de 
un plop), a locatarilor celui mai 
curat cort și așa mai departe.

Șantierul național al tineretu
lui din Combinatul minier Olte
nia, continuînd o tradiție care 
înseamnă 30 de ani. se înscrie 
tntr-o constelație din care nu 
lipsesc nume vechi ca Bumbești- 
Livezeni și nume noi, Canalul 

Dunăre—Marea Neagră, Nedeea 
Măceșu, țara întreagă fiind cu 
adevarat un mare șantier al 
muncii avintate, al construcției 
impetuoase.

Parcurg mai multe aprecieri 
ale muncii brigadierilor, activiș
tilor, cadrelor didactice de la 
Rovinari- și Motru. Notez citeva 
nume din miile de nume ce s-au 
legat definitiv in această vară 
de teritoriul acestor mari ex
tracții carbonifere : Marcel San
du din Brașov, Lucian Feber 
din Bihor, Petru Conac din 
Cluj, Mihai Radu din Constanța, 
loan Armășoiu din Gorj, Viorel 
Pietraru din Galați. In fișele de 
apreciere sint notate puterea 
inițiativei, calitatea de bun or
ganizator, permanenta raportare 
la problemele reale ale vieții 
acestui uriaș șantier. Prima se
rie de brigadieri, elevi și stu
denți, merită cu prisosință cel 
mai înalt calificativ. Toți acești 
brigadieri tineri au dovedit că 
sint capabili să îndeplinească 
ferm orice sarcină și că absol
vind școala acestui mare șan
tier pot susține oricind înaltul 
examen al producției, al vieții 
și muncii adevărate.

Careu de bilanț, deci, la Ro
vinari. Amfiteatrul universitar 
sau banca școlară recheamă a- 
cești eroi stagiari ai bazinului 
carbonifer spre o muncă pre
ponderent intelectuală, dar care 
va purta amprenta unei experi
ențe practice dintre cele mai 
valoroase. Ei au învățat aici nu 
numai prețul trudei adevărate, 
dar și alte lucruri, de nuanță ca 
să spunem așa, dar nu mai pu
țin importante cum ar fi viața 
intr-un colectiv, disciplina de 
șantier, prietenia trainică, do- 
bindită in clipa de încordare, 
cind izbînda cere o unitate de
plină, de nezdruncinat. Și, pen
tru că la un pas de inima vie a 
acestui șantier se află celebrul 
triptic brăncușian, vom alege 
drept simbol al muncii brigadie
rilor. coloana infinitului, simbol 
etern al aspirației spre zări 
mereu mai înalte.

LUCIAN AVRAMESCU
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VIZITA DE LUCRU A TOVARĂȘULUI NICOLAE CEAUȘESCUL.

ÎN JUDEJUL CARAȘ-SEVERIN
(Urmare din pag. a U-a)economisească combustibil și să se realizeze un important cîștig de timp productiv.în această ambiantă de lucru, de analize exigente, secretarul general al partidului iși ia rămas bun de la sutele de oțelari, laminoriști veniți să-1 întîmpi- ne în această nouă vizită de lucru.Elicopterul prezidențial se îndreaptă apoi spre Reșița, puternică citadelă muncitorească, cu îndelungate și glorioase tradiții de luptă revoluționară, străveche vatră a siderurgiei românești. o adevărată inimă fierbinte a industriei noastre socialiste.Destinul acestui oraș industrial — ca și al celorlalte așezări ale țării — și-a găsit deplină împlinire în anii noștri, ai edificării noii orînduiri — cînd în fața Reșiței s-a deschis orizontul luminos al dezvoltării socialiste. în acest răstimp, fostele capacități de producție au fost reconstruite din mers și modernizate. TotocTată, s-au ridicat furnale noi, un complex de turnătorii de fontă și oțel, întreprinderi constructoare de mașini, precum și noi ansambluri de locuințe, edificii social-culturale. Reșiței i-au fost încredințate sarcini de deosebită răspundere în opera de industrializare inițiată și condusă de partid. Oamenii muncii reșițeni, a căror viață s-a schimbat din temelii, s-au situat la înălțimea acestor răspunderi, Runînd în slujba progresului economiei naționale, a înfloririi patriei, totul — măiestria cîștigată de-a lungul generațiilor. abnegația, devotamentul față de cauza socialistă. Si- derurgiștii și constructorii de mașini reșițeni continuă să se afle, prin înfăptuiri de seamă, în primele rinduri, pentru realizarea hotăririlor Congresului al XI-lea și Conferinței Naționale ale P.C.R., a Programului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate și înaintare a României spre comunism. Reșița realizează astăzi peste 9 la sută din producția de fontă a țării și aproape 10 la sută din cea de oțel. Ea asigură, de asemenea, întreaga producție de motoare Diesel pentru tracțiune feroviară și de motoare navale. Crește, în același timp, ponderea Reșiței in producția de laminate, de hidroagregate și mașini electrice.Iată temeiurile adinei pentru care reîntilnirea cu tovarășul Nicolae Ceaușescu a umplut de bucurie inimile locuitorilor Reșiței — români, germani, sîrbi, maghiari și de alte naționalități — care, trăiesc și muncesc înfrățiți în această reintinerită cetate a metalurgiei românești. Ei și-au reafirmat, direct și cald, dragostea și recunoștința fierbinte pe care le nutresc față de secretarul general al partidului, pentru grija statornică manifestată față de propășirea orașului și județului lor, pentru activitatea neobosită consacrată progresului neîntrerupt al patriei, fericirii și bunăstării intregii națiuni, creșterii rolului și prestigiului României în lume.Aceste simțăminte profunde și-au găsit o vibrantă expresie încă din primele momente ale sosirii tovarășului Nicolae Ceaușescu în orașul oțelului de pe Valea Birzavei....Decolînd de la Oțelul Roșu, elicopterul prezidențial aterizează, după puține minute de zbor, pe stadionul din Reșița.

COMBINATUL SIDERURGIC REȘIȚA

In centrul analizei - probleme esențiale 
ale dezvoltării actuale și de perspectivăVizita în municipiul Reșița începe la una din cele mai noi și mai moderne capacități industriale ce se construiește în cadrul combinatului siderurgic — Iami- minorul degrosisor și semifabricate. Aici, tovarășul Nicolae

LA ÎNTREPRINDEREA SIDERURGICA „OȚELUL ROȘU"Primul secretar al Comitetului municipal Reșița al P.C.R., Aurel Lascu, a urat tovarășului Nicolae Ceaușescu, celorlalți tovarăși din conducerea partidului și statului un călduros bun venit.Este intonat Imnul de Stat al Republicii Socialiste România.Tovarășul Nicolae Ceaușescu trece apoi în revistă compania de onoare alcătuită din ostași ai forțelor noastre armate, membri ai gărzilor patriotice și ai formațiunilor de pregătire a tineretului pentru apărarea patriei.Pensionarul Traian Cercega, membru de partid cu stagiu din ilegalitate, fost muncitor al Reșiței, se apropie, . însoțit de două tinere în costume naționale, de tovarășul Nicolae Ceaușescu, rugindu-1 să guste din pîinea ospitalității, din ploștile cu vin. Tineri muncitori, pionieri și șoimi ai patriei oferă buchete de flori. Mulțimea aflată pe stadion scandează îndelung, din inimă, numele partidului și al secretarului său general — „Ceaușescu-P.C.R.“.în uratele și ovațiile celor prezenți, coloana de mașini părăsește stadionul, îndreptindu-se spre centrul orașului, astăzi in sărbătoare. Pe frontispiciul clădirilor flutură drapele roșii și tricolore. în întîmpinarea tovarășului Nicolae Ceaușescu au venit mii și mii de reșițeni care il aclamă cu însuflețire.Din mașina deschisă, secretarul general al partidului răspunde cu prietenie manifestărilor entuziaste ale populației.

Ceaușescu este salutat de ministrul industriei metalurgice, Ne- culai Agachi, de directorul general al Centralei siderurgice Reșița, Constantin Savu, de specialiști și muncitori.Dialogul de lucru se desfă

șoară în fața unor machete și grafice sugestive. în centrul analizei se află probleme esențiale ale dezvoltării actuale și de perspectivă a Combinatului siderurgic reșițean. Din cele relatate de gazde, reiese că această mare unitate industrială s-a extins și modernizat continuu, ea devenind «un furnizor de seamă de oțeluri și laminate de calitate superioară. Aproape nu există întreprindere constructoare de mașini care să nu încorporeze în produsele sale o parte din munca și hărnicia siderurgiști- lor reșițeni.Colectivul combinatului raportează. cu legitimă mindrie, că indicațiile date de secretarul general al partidului cu prilejul vizitelor anterioare șe transpun cu succes în viață, determinînd creșterea și diversificarea* producției, . sporirea eficienței economice a intregii activități productive. Din anul 1971. s-au realizat, peste plan, aproape 151 000 tone de fontă, peste 137 000 tone oțel și mai mult de 151 000 tone de laminate. Sînt relevate și rezultatele obținute pe linia autoutilării. ridicării productivității muncii, reducerii consumului de metal, combustibil și energie electrică, a diminuării importurilor și creșterii contribuției combinatului la exportul românesc.Tovarășul Nicolae Ceaușescu, ceilalți tovarăși din conducerea partidului și statului sînt invitați să viziteze laminorul degrosisor și semifabricate, important obiectiv al industriei noastre siderurgice, construit la indicația secretarului general al partidului. Un prim popas se face in sala mașinilor, după care se intră în hala laminorului, unde tovarășul Nicolae Ceaușescu urmărește procesul de laminare la prima cajă de 950 mm, aflată în probe. Ministrul' industriei metalurgice, împreună cu cadrele de conducere ale combinatului informează despre caracteristicile tehnico-funcționale și performanțele acestui agregat complex, proiectat și realizat de specialiștii români. Odată cu atingerea parametrilor proiectați, noul laminor va asigura integrarea producției combinatului 

siderurgic reșițean prelucrînd integral oțelul produs aici. Tehnologiile ce vor fi aplicate în exploatarea acestui laminor, in întregime mecanizate și automatizate, vor permite ridicarea cu 5 la sută a coeficientului de scoatere a metalului din tona de oțel-lingou, față de nivelul actual.în timpul vizitei, sînt examinate aspecte ale dezvoltării capacităților de laminare din cadrul combinatului, în. vederea creșterii și diversificării producției.Apreciind eforturile depuse
ÎNTREPRINDEREA DE CONSTRUCȚII DE MAȘINI REȘIȚA

Calde aprecieri pentru realizările 
obținute, îndemn la măsuri energice 

pentru diversificarea producției 
și sporirea eficienței economiceTovarășul Nicolae Ceaușescu a fost, apoi, oaspetele puternicului detașament muncitoresc al întreprinderii de construcții de mașini Reșița, una dintre cele mai vechi și, în același timp, dintre marile unități de profil din țara noastră, care a cunoscut in ultimul deceniu o puternică dezvoltare și modernizare. Ea baza acestei evoluții ascendente s-au aflat indicațiile și orientările date de secretarul general al partidului cu prilejul precedentei vizite, precum și sarcinile de mare răspundere ce reVin județului Caraș-Severin, depozitar al unei vaste experiențe, și tradiții, muncitorești, in crearea unei moderne unități industriale care să contribuie, prin realizarea unor produse de înaltă tehnicitate și complexitate, la îndeplinirea unor programe prioritare ale economiei naționale. în această unitate se produc agregate hidroenergetice, 

pentru realizarea noului laminor, tovarășul Nicolae Ceaușescu a cerut conducerii ministerului, centralei de resort, constructorilor, să intensifice activitatea pentru punerea în funcțiune a întregii capacități de producție a acestui obiectiv siderurgic. Secretarul general al partidului a indicat, in același timp, să se studieze posibilitatea completării gamei sortimentale prevăzute inițial cu noi tipodimen- siuni de țagle pentru țevi speciale destinate forajului la mari adîncimi și pentru șine de cale ferată.

utilaje metalurgice, motoare electrice mari și speciale, motoare Diesel de tracțiune și Diesel navale, menite a aduce un aport hotărîtor în dezvoltarea energeticii românești, precum și a transporturilor feroviare și navale.Sosirea tovarășului N’icolae Ceaușescu la marea uzină reși- teană a fost salutată cu deosebită satisfacție de colectivul de muncitori, ingineri și tehnicieni de aici. Dînd glas bucuriei de a-I avea din nou în mijlocul lor pe secretarul general al partidului, directorul întreprinderii, Alexandru Bitang, a adresat tovarășului Nicolae Ceaușescu un călduros bun venit.Vizita secretarului general al partidului a început la noua secție de motoare Diesel navale, unde gazdele înfățișează evoluția întreprinderii, dinamica principalilor indicatori economici, preocupările pentru înfăptuirea

LA STAȚIUNEA DE CERCETĂRI Șl PRODUCȚIEimportantelor sarcini impuse de realizarea unor produse de primă necesitate pentru o serie de ramuri industriale. Se relevă, astfel, că, în urma lucrărilor de investiții, uzina reșițeană și-a asigurat o puternică bază materială, fapt care a permis îndeplinirea sarcinilor trasate de a se trece la modernizarea întreprinderii și a produselor sale. Această orientare se regăsește cu precădere în creșterea, față de anul 1970, de aproape două ori a producției 'industriale a unității, precum și în sporirea ponderii produselor noi și modernizate, care, la sfi.rșitul actualului cincinal, vor reprezenta peste 90 la sută din totalul fabricației. Aici se realizează turbine și. generatoare cu puteri de pînă la 178 MW, care echipează hidrocentralele de pe Olt și Dunăre, utilaje tehnologice pentru industria metalurgică și chimică. motoarele Diesel navale, avind o putere cuprinsă intre 6 000 și 30 000 C.P.. precum și motoarele Diesel feroviare de la 1 250 la 4 000 cai putere.în discuția pe care secretarul general al partidului o are cu ministrul industriei construcțiilor de mașini, cu specialiștii uzinei, sînt analizate programele de dezvoltare a producției acestor agregate, utilaje și motoare, precum și problema asimilării și integrării în fabricație a tuturor ansamblelor, . suban- samblelor și reperelor componente ale acestor produse de tehnicitate deosebită. Se relevă, în acest context, necesitatea ca, pe baza experienței cîștigate de-a lungul anilor de acest colectiv și a intensificării cercetării proprii, să se diversifice gama utilajelor și agregatelor solicitate de marile obiective hidroenergetice aflate în construcție, cum sînt Porțile de Fier II, Complexul Turnu Măgurele — Nicopole. Canalul Dunărea — Marea Neagră. . în acest cadru sînt prezentate rezultatele cercetărilor și proiectărilor recente ale institutului de specialitate din localitate. Rețin atenția, de asemenea, preocupările pentru valorificarea resurselor secundare hidroenergetice, în care scop s-a creat o gamă largă de mi- croagregate de concepție proprie.

Au fost prezentate apoi cele două mari familii de motoare Diesel pentru transportul 'feroviar și pentru propulsie navală — lente și semirapide — utilaje construite pentru prima oară la noi în țară. Gama acestor agregate cuprinde motoarele cu 6 si 8 cilindri, avind o putere de 6 330 și 8 440 CP. și motoarele navale semirapide și lente cu variante între 6 și 18 cilindri, dezvoltînd o putere de 3 750, 11 250, 20 000 și 30 000 CP. Reține atenția tovarășului Nicolae Ceaușescu motorul de 30 000 CP, destinat să echipeze nave de 150 000 tone, care impresionează nu numai prin performanțele sale deosebite, ci și prin dimensiunile sale egale cu ale unui bloc cu trei niveluri. Prin realizarea acestei game variate de motoare, industria noastră constructoare de mașini asigură dotarea flotei maritime și oceanice în plină dezvoltare și, implicit, înfăptuirea programului de construcții navale al țării noastre.în momentul în care se stră- bătea hala de montaj, constructorii reșițeni executau «montajul acestui agregat, precum și probele tehnologice ale motoarelor de 20 000 CP și de 8 400 CP.Secretarul general al partidului a avut cuvinte de înaltă a- preciere pentru realizările colectivului uzinei, care constituie o adevărată demonstrație a inteligenței și forței tehnice a constructorilor de mașini din Reșița. Secretarul general al partidului a cerut, în . același timp, constructorilor de mașini de aici să acționeze pentru diversificarea gamei de , motoare solicitate de industria navală românească și de transportul feroviar, precum și a celor destinate instalațiilor de foraj marin și terestru sau de alte necesități ale economiei noastre naționale. Totodată, a fost reliefată necesitatea intensificării e- forturilor în văderea asimilării și integrării în fabricație a tuturor ansamblelor. subansamble- Ior și reperelor motoarelor realizate de reșițeni.O problemă de mare actualitate pentru colectivul întreprinderii, subliniată în cadrul discuției, a fost valorificarea superioară a metalului, prin reducerea greutății specifice a pro

POMICOLAduselor, precum șl prin realizarea de produse cu performanțe tehnico-funcționale tot mai ridicate. De asemenea, au fost evidențiate preocupările pentru sporirea productivității muncii, printr-o dotare și modernizare corespunzătoare a capacităților de producție.în încheierea vizitei, tovarășul Nicolae Ceaușescu a felicitat întregul colectiv de muncitori, ingineri, tehnicieni, proiectanți și cercetători pentru deosebitele lor realizări și le-a urat noi succese in îndeplinirea sarcinilor de mare răspundere ce le revin în înfăptuirea programelor prioritare ale economiei noastre naționale.Gazdele au mulțumit secretarului general al partidului pentru indicațiile și orientările formulate cu acest prilej și s-au angajat să nu precupețească nici un efort pentru a le transpune în viață.Părăsind uzina, , tovarășul Nicolae Ceaușescu a cerut edililor municipiului ca această zonă a Reșiței, unde, de o parte a Birzavei se • află întreprinderea de construcții de mașini, iar de cealaltă parte vechiul oraș, să fie sistematizată in concordanță și pe măsura marilor realizări socialiste. în acest scop s-a indicat să fie elaborate planurile de sistematizare in care să se aibă în vedere posibilitatea construirii unui modern ansamblu civic, care să beneficieze de spațiul larg al unei piețe și care să se integreze armonios reliefului în pantă din zona respectivă.în uratele celor prezenți, tovarășul Nicolae Ceaușescu s-a îndreptat apoi spre reședința ce i-a fost rezervată în municipiul Reșița. Pe întregul traseu străbătut a domnit aceeași caldă și entuziastă atmosferă care a caracterizat prima zi a vizitei de lucru a secretarului general al partidului în județul Caraș-Severin. Miile de locuitori au ovaționat pentru partid și secretarul său general, exprimind, din nou, cu putere, sentimentele de profundă dragoste, de recunoștință pentru grija sa permanentă față de dezvoltarea județului și a orașului, pentru progresul și prosperitatea patriei noastre socialiste.

LA COMBINATUL SIDERURGIC REȘIȚA LA ÎNTREPRINDEREA DE CONSTRUCȚII DE MAȘINI REȘIȚA
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CONDIȚII OPTIME DE MUNCA SI ÎNVĂȚĂTURĂ
5 f f

PENTRU TOȚI TINERII PATRIEI
Mîine va suna din nou, cristalin, clopoțelul. Milioane de elevi și studenți vor simți aroma slovelor proaspăt tipărite, frumusețea primelor prelegeri universitare. Alma Mater își va chema, din nou, la îmbogățiri de spirit și fapte fiii. Școlile, după o vacanță atît de frumoasă, vor arunca prima licărire de lumină celor care mîine vor păși pentru întîiași dată spre pupitre. Pentru ceilalți noul se va revela și el, dar la alte dimensiuni, în parte cunoscute și însușite. Urmare a grijii partidului și statului nostru pentru acest important domeniu al activității sociale, învățămîntul liceal și superior se află într-un angrenaj optim cu cerințele prezente și de perspectivă ale economiei, ale politicii de dezvoltare ascendentă a tuturor ramurilor producției sociale.De mîine intrăm în cel de-al doilea an de învățămint românesc reașezat pe baze revoluționare. Paleta largă de licee de specialitate, organizate din rațiunea de a pregăti în primul rînd cadre productive, învățămîntul gimnazial, unde criteriul practicii, pregătirea pentru muncă, începutul unei specializări stricte într-o viitoare profesie sînt criterii de bază, învățămîntul superior axat cu preponderență pe latura imediat aplicativă a celor învățate — iată determinantele noului sistem de învăță- mînt. Anul școlar și universitar care începe va înregistra fără îndoială .un salt calitativ față de cel precedent Va fi un an al calității în domeniul însușirii de noi cunoștințe teoretice și practice, în formarea viitorilor muncitori, ingineri sau economiști, în asumarea de către aceștia a unor sarcini de producție, a unui prim și salutar contact cu realitățile concrete ale producției. De aceea și dotarea laboratoarelor și atelierelor este evident superioară. Felul în care se înțelege și se va aplica practica productivă înregistrează astfel apreciabile îmbunătățiri, realizîndu-se în acest fel un corespondent mai eficient al formulei caracteristice

școlii românești din ultimii ani : învățămînt- cercetare-producție. O tripletă susceptibilă fără îndoială de îmbunătățiri și în acest an care mîine va începe. îmbunătățiri din partea cadrelor didactice, a elevilor și studenților. Acesta este de fapt și semnul sub care se deschide noul an de învățămînt : școala, universitatea legate nemijlocit, simbiotic cu producția ; în condiții noi, superioare, de muncă și învățătură pentru tinerii patriei.Fără îndoială că mediul de aplicare a acestor formule, cu perfecționările care i se aduc an de an, a fost și este susținut chiar de cei care constituie obiectul acestei formule — elevii și studenții. Pentru mulți dintre ei, vacanța mare a fost o vacanță în haine de lucru. Practica productivă în întreprinderi, în unități agricole sau instituții a fost o confirmare a celor învățate în anul școlar și universitar trecut, dar și un prolog pentru ceea ce urmează începînd de mîine. Munca patriotică pe șantierele naționale sau județene ale tineretului devine astfel, mai limpede, o împlinire a unei datorii de onoare — educația prin muncă și pentru muncă. N-au lipsit desigur nici orele de lucru la înfrumusețarea școlii, la reamena- jarea bibliotecii, mai bogată acum, la întreținerea și modernizarea atelierului-școală sau a atelierelor de pe lîngă instituțiile' de învățămînt superior. Prin propriile forțe, elevii și studenții și-au îmbunătățit astfel condițiile de muncă și învățătură făcînd ca noul an școlar 1978^1979 să înceapă sub auspicii mai bune, cu promisiuni moi generoase.Primul clopoțel va trezi desigur emoții în rîndurile a milioane de tineri. Emoții în fața unui nou început sau al unui început absolut. Pentru „boboci" el va fi semnalul intrării într-un nou și fertil univers. Pentru ceilalți — îmbogățirea acestui univers. Printr-o altă suită de note mari, prin noi fapte de muncă.
REȚEAUA INVĂȚĂMINTULUI LICEAL

Categorii
Perioada

1948/49 1978/79
Numărul 
liceelor 281 973

Numărul 
elevilor 69396 1 086 000

„Bine ați venit!“
Apropiata deschidere a 

anului universitar ne-a în
demnat să efectuăm un raid 
prin căminele și cantinele 
studențești, pentru a cunoaș
te la fața locului modul in 
care acestea sint pregătite 
să-și primească oaspeții.

Ne-am oprit mai intîi pe 
malul Dîmboviței, la Căminul studențesc nr. 1 aparți- 
nind politehniștilor. Cunos
cut în rîndul studenților 
bucureșteni prin dotările 
sale, localul s-a pregătit sci-i 
intîmpine in acest an pe stu
denți cu un chip nou. Peste 
vară s-au desfășurat aici o 
serie de lucrări de construc
ții, reparații, reamenajări. 
Totodată, ne comunică stu
dentul Vasile Rusu, pre
ședintele complexului, s-a 
avut in vedere o folosire mai 
intensivă a spațiului de ca
zare ; prin măsurile luate am 
reușit să sporim capacitatea 
de Ia 1 062 locuri la 1 205.

Pătrundem pe rînd in cele 8 pavilioane, in cantină, în 
bucătăria spațioasă, locuri 
care in curind vor primi stu
denții, devenind, concomi-

Priorități, cerințe de fond care privesc presența și activitatea 
organizațiilor U.T.C. în cadrul Festivalului național „Cintarea României 
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IS. MURES- un mesaj confirmat de realitate
tent, cadru de desfășurare al 
unor acțiuni ce se vor înscrie 
în linia autogospodăririi.

...In fața intrării am re
marcat un grup de studenți 
exuberanți cu valize și genți 
de voiaj : colegii se reintil- 
neau după o vară.

La Universitate — în Căminul „6 Martie11 — stu
denții se instalau deja la 
ora 12 in camere. Pregătită 
din timp, repartizarea a ținut 
cont de preferințe, vechile 
formații, necesități de studiu. 
,,Mă bucur mult că voi locui 
și in acest an împreună cu 
colegele de anul trecut. Ne 
cunoaștem bine și ne înțele
gem, iar acest lucru este 
foarte important cind ai de 
studiat", ne mărturisea Maria 
Bozan, anul III Geologie, pe 
care am intilnit-o alături de 
patru colege la oficiul de 
distribuire a cazarmamentu- 
lui, semnind pentru un di
fuzor, un uscător, o mătură...

Un aspect plăcut, pregătit 
cu migală de membrii comi
tetului de complex (unii au 
sosit de la 1 septembrie) ne-a 
întimpinat pretutindeni. La

parter primul număr al ga
zetei căminului, „Domus“ iși 
aștepta cititorii. Etajele, pa
voazate sărbătorește, emisiu
nea stației de radioamplifi
care, solicitudine a comisiei 
de repartizare, totul confir
ma intențiile din mesajul afi
șat la intrare : „Bine ați 
venit".

— Sintem mulțumiți, ne 
declara Mioara Miclea, pre
ședinta complexului, că am 
reușit să rezolvăm toate cele 
1 200 de solicitări. La această 
oră spațiul este repartizat, 
diagramele efectuate, dosare
le întocmite. Nu rămine 
decît să ne sosească loca
tarii.

Deși cursurile încă nu au 
început, in atenția comitetu
lui se află încă de pe acum 
măsuri. menite să îmbunătă
țească condițiile de studiu: 
o sală destinată studenților 
de la Geologie, care au de 
întocmit proiecte la planșetă, 
amenajarea spațiilor de lec
tură etc.

EMILIA VASILIU

întreprinderea „Electrd-Argeș" ilustrează, atit prin data la care a fost pusă în funcțiune, cit și prin vîrsta celor ce lucrează aici (din cei aproape 4 000 de muncitori. peste 2 500 sînt uteciști) tinerețea industriei din Curtea de Argeș, a electronicii și electrotehnicii românești — al căror însemnat reprezentant este. De aceea, gîndul care a născut însemnările de față a fost acela că promovarea spiritului de creativitate in domeniul științifi- co-tehnic — emblematică pentru epoca noastră, pentru societatea în care trăim, pentru vîrsta tînără la care aspirația spre nou se impune drept firească necesitate, pentru cadrul deosebit, de intensă emulație spirituală pe care-1 constituie 
Festivalul național „Cintarea 
României** — nu poate lipsi din preocupările oamenilor muncii de la „Electro-Argeș“.„înainte de a vorbi despre preocupările colectivului nostru, legate nemijlocit de creația științifico-tehnică — ne spune Ion Georgescu, secretarul comitetului U.T.C. al întreprinderii — cred că este important de subliniat faptul că una din direcțiile prioritare ale activității noastre, desfășurate sub egida celei de-a doua ediții a 
Festivalului național „Cintarea României**, a fost aceea a educării politice și ideologice a tuturor tinerilor, a tuturor celor ce muncesc aici. O conștiință înaintată, bazată pe deplina înțelegere a politicii partidului, a patriei noastre, a eforturilor ce se depun in întreaga țară pentru necontenitul progres al societății noastre pe drumul edificării societății socialiste multilateral dezvoltate. reprezintă o premisă de seamă a optimizării activității productive, o motivare și o călăuzire adecvate ale muncii de creație ștîințifi- co-tehnice, o yiziune de ansamblu asupra necesității acestei creații in momentul actual și în perspectivă. Am inițiat și realizat, pentru a îndeplini această imperioasă cerință, o seamă în

treagă de acțiuni menite să contribuie în mod direct la dezbaterea serioasă și, de aici, la înțelegerea marii responsabilități pe care fiecare tînăr din întreprindere trebuie să și-o a- sume privind înfăptuirea e- xemplară a politicii partidului. De la problemele economice ridicate la locul lor de muncă și pină la cunoașterea însemnatelor succese pe plan extern ale politicii României socialiste, mesele rotunde, simpozioanele sau colocviile organizate cu sprijinul și sub îndrumarea organizației de partid au probat, prin larga și activa participare a tinerilor, audiența deosebită de care toate aceste probleme se bucură în rfndul lor".Credem că acțiunile despre care ne-a vorbit tovarășul Ion Georgescu pot cîștiga mult în eficientă prin diminuarea ex- pozitivismului de care încă mai suferă și prin inițierea unui permanent dialog, viu, fructuos între tineri, modalitate capabilă să ridice probleme și să conducă la rezolvări adecvate, dezbătute in comun.Dincolo de posibilitățile — foarte largi — de continuă îmbunătățire, munca de educare politico-ideologică desfășurată in cadrul organizației U.T.C. a întreprinderii „Electro-Argeș" reprezintă, cu siguranță, una din principalele condiții favorizan- te ale activității celor două cercuri de creație științifico- tehnică — unul pentru produse electrotehnice, altul pentru produse electronice.în cadrul primului, contribuții deosebite și-au adus strungarul Marian Străuț (realizator al unui original dispozitiv de șlefuit), muncitorii Victor Onu și Florian Matei, Ion Băieților, care. în colaborare cu mai vîrstnicul tovarăș de muncă Victor Glogovcțeanu, a adus însemnate îmbunătățiri mașinilor de turnat mase plastice. determinînd o însemnată reducere a importului acestora, subinginerul Ilie Bereanu sau inginerii Toma Mateescu, Gh. Olteanu și Gh. Chiriac care

lucrează la definitivarea unul proiect de dispozitiv care să contribuie la o substanțială creștere a productivității muncii la freze și mașini de verificat.„în cadrul cercului de creație științifico-tehnică ai cărui membri sint preocupați de realizarea unor produse electronice noi — ne informează inginerul Constantin Din — s-au încheiat lucrările teoretice și s-a trecut la producerea unor rezistoare bobinate de putere pină la 250 W, a unor circuite hibride pentru modulele de memorie ale calculatoarelor și a unor elemente antiparazitare pentru deparazitarea motoarelor auto, ca să numesc numai pe cele de mai mare însemnătate. în stadiul de proiect se află acum potențiometre ajustabile cu peliculă de carbon sau cu peliculă metalică, condensatori ceramici de trecere pentru aparatele industriale, trimeri tubulari de înaltă frecvență și încă multe altele, la crearea cărora tinerii subingi- neri Ion Tudose și Gabriel Po- 
nova precum și inginerii Ion 
Ilie, Ion Drîngă, Tudor Rațiu sau Emil Mincă și-au adus o însemnată contribuție.Desigur, colectivul de muncă al întreprinderii „Electro-Argeș“ din Curtea de Argeș, a cărui medie-de vîrstă (22 de ani) vorbește de la sine despre starea de efervescență creatoare ce domnește aici, se poate mîndri și cu alte însemnate realizări în cadrul acțiunilor înscrise sub semnul Festivalului național „Cîn- tarea României". Ne vom opri însă aici cu consemnarea lor, accentuînd asupra ideii ce ni se pare a concluziona rîndurile așternute pînă acum, aceea că 
o susținută activitate politico- 
educativă are efecte pozitive vi
zibile asupra atitudinii tinere
tului față de muncă, de creația 
științifico-tehnică adueîndu-și 
astfel o însemnată contribuție la 
canalizarea energiilor indivi
duale și colective spre produce
rea necontenită a noului.

DAN MUCENIC

Școlile sătești, la nivelul celor din centrele urbaneLa 15 septembrie in județul 
Mureș, ca in întreaga țară, 
porțile școlilor se deschid din 
nou. Peste 140 000 de copii și 
tineri, români, maghiari și 
germani, reincep bătălia pen
tru cucerirea cetății științei 
și culturii. Pentru ca din 
prima zi de școală sunetul 
clopoțelului sd fie cit mai 
limpede, s-a muncit intens, 
cu responsabilitate, pe întreg 
parcursul verii. Consiliile 
populare, conducerile unită
ților școlare au depus eforturi 
în direcția valorificării in
vestițiilor din fondurile sta
tului și din fondurile proprii 
alocate perfecționării și mo
dernizării bazei materiale a 
invățămintului.

— Sînt multe repere, ne 
declară profesorul Ernest 
Laszlo, directorul școlii din 
Acățări, care marchează 
dispariția diferenței dintre 
sat și oraș. Modul de viață și 
gîndire al oamenilor, condi
țiile de locuit, de informare, 
dacă'mai considerăm încă 
orașul ca perimetrul unei ci
vilizații înaintate, nu diferă 
prea mult. In privința invă
țămintului insă, consider că 
nu este nici o diferență. 
Luind ca punct de referință 
baza materială a școlii noas

tre, unitate cu limba de pre
dare maghiară, inclusiv con
strucția ei în ansamblu, este 
identică cu cea a școlilor de 
la oraș. Toate cadrele didac
tice care predau la clasele 
V—X au pregătire superi
oară. Avem toate condițiile 
de instruire și educare a co
piilor la nivelul celor mai 
bune școli din țară, al exi
gențelor actuale. Sintem con
știentă că in drumul lor spre 
afirmare, in acești ani cind 
criteriul de selecție este ca
litatea, elevii noștri se con
fruntă cu colegii lor din toate 
colțurile țării. De aceea, pen
tru a putea modela și făuri 
buni parteneri de întrecere, 
ne străduim să folosim la 
maximum condițiile create 
de partid (să amintesc doar 
baza materială de care dis
punem și corpul profesoral 
înalt calificat).

La Acățari, 15 septembrie 
marchează începutul anului 
școlar pentru 400 elevi. Dar 
ca acest început să însemne 
și începutul realizării pro
gramei de învățămint. ca
drele didactice s-au prezentat 
la posturi la 1 septembrie, au 
reluat legăturile cu elevii in 
acțiunile de amenajare a să
lilor de clasă, laboratoarelor,

cabinetelor școlare, ateliere
lor, bazei sportive. Acum, in 
pragul noului an de învăță
mânt, aspectul general al șco
lii nu ne sugerează in nici 
un chip ideea întreruperii 
activității in vacanța mare. 
Elevii sint așteptați cu miros 
de vopsea și var proaspete, 
cu spațiile destinate procesu
lui de învățămint strălucind 
de curățenie, cu materialul 
didactic îmbogățit prin efor
tul lor și al cadrelor di
dactice.

Imaginile intilnite la Acă
țari nu sint singulare. Asi
gurarea condițiilor pentru 
un bun demaraj in noul an 
școlar a preocupat in tot 
timpul verii factori de răs
pundere din localitățile mu
reșene. Mărturie stau școlile 
din Crăciunești, Văleni, 
Miercurea Nirajului, Găiești, 
Roteni, Gh. Doja și din alte 
localități, impunătoare edifi
cii ce găzduiesc laboratoare, 
cabinete, ateliere modern 
dotate, in care profesori com- 
petenți asigură instruirea și 
pregătirea pentru diverse 
sectoare ale economiei na
ționale, a mii de elevi români, 
maghiari și germani ce tră
iesc pe aceste meleaguri.

MIRCEA BORDA

Zestrea școlilor și facultăților - la nivelul exigențelor 
integrării Invățămintului cu cercetarea și producția

De la an la an, zestrea instituțiilor de învățămint din țara noastră a sporit continuu, in 
prezent fiind aproape de neconceput o unitate de invățămint fără laborator sau atelier-școală. 
Semnificativ este faptul că la finele anului trecut învățământul superior dispunea de 929 
amfiteatre și săli de cursuri, 1 256 săli de seminarii, 1 013 săli pentru lucrări de proiectare, 3 913 
laboratoare și 222 ateliere didactice. Vara aceasta s-a dovedit deosebit de rodnică și in ceea ce 
privește îmbogățirea zestrei materiale a școlilor și facultăților.

NUMĂRUL ELEVILOR ȘI STUDENȚILOR
LA 10 000 DE LOCUITORI

9 București. Ca urmare a preocupărilor 
Ministerului Educației și Invățămintului și a 
Întreprinderilor patronatoare, o serie de licee 
și școli generale bucureștene vor benefi
cia de noi dotări pentru modernizarea 
procesului de învățămint. Astfel, la Li
ceul industrial nr. 28 patru ateliere au fost 
reprofilate pentru tricotaje, confecții, mecanică 
și vor fi date în folosință alte două ateliere de 
tricotaje și confecții. Menționăm că aici s-a 
introdus și televiziunea în circuit inchis. Școala 
generală nr. 57 și Liceul „Gh. Lazăr" aii fost 
dotate cu noi truse și materiale didactice pen
tru predarea fizicii, chimiei, tehnologiei. între
prinderea „Automatica** a dotat atelierul Li
ceului „I. L. Caragiale** cu aparatură modernă 
de electronică.

• Timișoara. Prin grija senatelor și a co
mitetelor de partid ale celor 4 institute, din 
totalul celor 800 de discipline sint acoperite 
cu cursuri 537 (67,13 la sută), pini la sfirșitul 
anului această cifră urmind să ajungă la 683 
(74,13 la sută). Institutul politehnic va beneficia 
din acest an și de ateliere și laboratoare hidro
tehnice.

• Cluj-Napoca. A fost terminat noul 
sediu al Facultății de mecanică, suprafața spa
țiilor de învățămint, laborator și ateliere fiind 
de peste 17 280 mp. Aparatura și utilajele de 
laborator cu care a fost dotată Universitatea 
„Babeș-Bolyai" au costat peste 7 milioane lei. 
Din cele 1150 de discipline predate în institu
țiile de învățămint superior, peste 80 la sută 
dispun de cursuri și manuale proprii. In ulti
mii 3 ani au apărut 587 titluri noi.

• în județul Hunedoara se desfășoară o 
activitate susținută pentru crearea condițiilor 
necesare bunei desfășurări a invățămintului in 
noul an de studii. La aproape 800 de grădinițe, 
școli și cămine s-au terminat lucrările de repa
rații, urmind să fie date în folosință noi con
strucții școlare la Deva, Hunedoara, și două 
săli de gimnastică, la Petroșani și Orăștie.

• In 1978—1979, baza materială a învățămin- 
tului sucevean cunoaște importante extinderi 
menite să asigure condiții tot mai bune de 
muncă și învățătura elevilor și preșcolarilor. 
Au fost date in folosință, in acest scop, noi 
ateliere de practică productivă cu o capacitate 
de 120 locuri — la Dolhasca, Moldovița, Crucea 
și Gura Humorului.

Categorii de școli
Perioada

1948 / 49 1978/79
invățămint 
preșcolar 99 404

învățămint 
primar și gimnazial 1127 1651

învățămint 
liceal 44 498

învățămint 
superior 31 88

Cartea lui Mircea Iorgulescu, apărută anul acesta la Editura Eminescu, se adaugă unei suite de sinteze parțiale asupra literatorii române de azi. Ca structură, volumul se apropie oarecum de „Preludiu" al lui Alex. Ștefănescu, dînd aceeași impresie de compendiu la un tratat de istorie literară încă nescris. Cartea trezește un interes cu totul aparte : se discută pentru prima dată într-un chip sistematic literatura tinerilor autori priviți de către unii, cum bine constată criticul in prefață, cu nejustificată neîncredere. Explozia de talente din ultimii ani, explozie pe care sumarul bogat (efortul lui M. Iorgulescu e considerabil în acest sens) al volumului o reliefează, infirmă de la sine această atitudine care trădează nu exigență, ci lipsă de receptivitate. Și fiindcă tot a venit vorba de sumar, să adaug cîteva cuvinte. Autorii analizați sint cei născuți din 1936 încoace. Criteriul e discutabil, avînd în vedere intenția criticului : de a reliefa valoarea creației autorilor tineri. îndeobște, prin a- ceștia leg cei impuși, impuși cuvine chil" publicului Oricum, scriitori prestigioși, aflați de multă vreme în central atenției, nu a- veau de ce să „se bucure" de atare calificativ. Aici trebuie ținut doar celui ci cu de treapta afirmării la care a — ajuns el. în a- cest fel. I. r născut in 1938, dar rui cărți au apărut __ ___ ___în ultimii ani. e un „critic tînăr** în timp ce Nicolae Manolescu, născut în 1939, dar afirmat ca personalitate critică a generației ’60 nu-și afla locul aici. într-un cuvînt. o carte despre scriitorii tineri se cuvine să fie o tentativă de a da girul autorității și notorietății unor nume, iar nu una care să confirme nume care au ajuns demult la notorietate. Nu înțeleg de ce îi aflăm într-un atare context pe Cezar Baltag, M. Sorescu, M. Ungheanu. G. Dimisianu ș.a. Se poate spune fără maliție, că un autor ca N. Breban. năseîndu-se cu cîțiva ani mai devreme, a șvut „șansa" să nu fie comentat ca tînăr scriitor. în ce privește bibliografia autorilor în discuție, și la acest punct se ivesc unele nedumeriri. în timp ce a- pariții recente ca ..Trei dinți din față" a lut M. Sorescu ori „Rug și flăcării* a lui E. Uricaru sînt comentate, la alții ultima etapă de creație nu a mai intrat în „vizorul" criticului. Totuși la scurtele și binevenitele notițe bibliografice, ce preced fiecare paragraf, se în- șimie la capitolele respective „Orgolii" de Augustin Buzura, ..Marile iubiri" de A. D. Munteanu. un volum de eseuri al lui Dan Laurențiu, etc. Ca să afli părerea lui M. Iorgulescu pre ultimul roman al lui Buzura trebuie să parcurgi capitolul din carte, ci un col al criticului publicat trecut în „România literară". ..Scriitori tineri contemporani" fiind o apariție editorială, situ-

ația poate găsi justificări, bine ar fi fost, pe de altă te, să se indice bibliografia comentată in text, iar cea „completă" într-o microanexă, cum procedase Marian Popa în „Dicționarul..." său. în felul acesta s-ar fi evitat evaluări cu totul inexacte azi. Astfel, la A. D. Munteanu se amintește, cum scriam, ultimul roman, dar se opinează că eseistica autorului e mai importantă decît literatura sa. Afirmația era a- devărată anterior „Marilor iubiri radical :Menționînd ... _____ , ___neținînd deloc seama de ea în comentariu, M. Iorgulescu părea că nu-i acordă nici importanță, ceea ce nici departe nu va fi fost sa.în ceea ce privește textele propriu-zise, găsim la capitolul consacrat poeziei, cîteva nagini excelente cum sint cele despre Ana Blandiana (care „oficiază luind un aer profund și inspi-

Mai par-

publicării “ care modifică statutul scriitorului. I această carte, darar o pe intenția

se înțe- încăsau cum în ne- ne- se „o-

seama nu de vîrsta comentat, precădere

Mircea Iorgulescu■
„Scriitori

s

tineri
contemporani"

Constantinescp, ale că- de abia

des- A. nu arti- anul

rat, eu o exaltare de călugăriță tînără ce pune în rostirea textelor sale o senzualitate nebună"). Pătrunzătoare observații găsim și in paragrafele despre loan Alexandru, Cezar Ivănescu. A. I. Zăi- nescu. Un merit deosebit al lui Mircea Iorgulescu este de a denunța contrafacerea, mediocritatea, uneori chiar nivelul subliterar reperabile în producția unor autori. Procedeul criticului este pe alocuri plin de savoare prin ironia imperceptibilă. fină.în ansamblu, secțiunea despre poezie produce o anume insatisfacție. M. Iorgulescu are o înclinație retizări, iar, pe de altă temperament critic rece, nu pare el însuși a dispune de o latentă combustie lirică, condiție indispensabilă unei „contopiri" cu poezia, pentru a o putea recrea prin exegeză. Din această pricină, capitolele dau frecvent impresia de uniformizare, autorul se preocupă mai mult de notele comune ale poeților, iar nu de cele individuale ale fiecărui poet. în genere, diagnosticul criticului, folosit cam abuziv, este acesta : poeții — a- proape toți ! — scriu o poezie programatică, nu spontană, își artificializează emoțiile, nu le exprimă, se ocupă de formele sentimentelor, nu de sentimentele înseși. Așa ar fi C. Baltag și Ioana Bantaș și Daniela Crăs- naru și Ion Iuga și Nicolae Ioana și... Că formula aceasta, oricum insuficientă, ® și inexactă nu arareori, se vede imediat. (Și nu se putea altfel, neexis-

excesivă spre teo- parte,

tînd o „cheie" unică pentru revelarea particularității creației diverșilor poeți). La Carolina Ilica frapa, mai ales în cartea de debut, frustrețea, prospețimea trăirii și a expresiei, dar criticul credincios „programului" său. opinează că emoțiile sint „stilizate", fiindcă „anarhia pasională nu aici". Horia Bădescu, menea, care este un neînfrinat, dincolo de livrescă de suprafață, talogat drept lin „i virtuoz" „mai puțin preocupat de constituirea unui teritoriu personal". Dealtfel. M. Iorgulescu are mal degrabă vocația, încă neexprimată, de a scrie un eseu despre poezia de azi și mai puțin o lucrare despre poeții de azi. Felul in care este structurat capitolul despre Ion Mircea nu e lipsit de tîlc : foarte substanțialului poet i se zervă un spațiu mai redus cit părții introductive, cu racter general asupra liricii nerilor acestui deceniu.în secțiunea rezervată zei, întîlnim nu puține cieri exacte, judecăți de loare înteme- --------------------- iate, analize a- tente. Nu lipsesc erorile totuși : prozei lui Vasile Andru, autor al remarcabilului roman „Mirele" i se neagă orice calitate: „Martorul" lui Schwartz, a constituit concludent but în proză, este respins, in schimb volumul de nuvele „Tulburi, apele Cras- nei...“ de Monica Săvulescu, volum în care totul se rezuma la stridente și ieftine efecte de limbaj, ar releva „o reală înzestrare epică". Se observă și o anume „îndulcire" a tonului față de caracterizările a- vansate de M. Iorgulescu însuși în presă, în cazul unor scriitori (C. Buzinschi, D. Necula). în sfîrșit, nu lipsesc unele disproporții. E bine că i generozitate lui scriitor de mare mult de 5 pagini. De ce însă Nicolae Damian, de asemenea, un foarte bun prozator, beneficiază doar de o singură pagină?Adevărata vocație a lui M. Iorgulescu este în „domeniul" criticii criticii. Spiritul lui e- xact, pertinent, concis ți elegant în formulări, zgîrcit în aprecieri, cu voluptatea șicanei și a sesizării contradicțiilor — voluptate scuzată în acest caz de un remarcabil talent — își găsește acum spațiu optim de manifestare. (Deși se pot indica și aici obiecții, datorită supralicitării unor autori ori omiterii unui Liviuș Ciocîrlie etc.). în genere însă se remarcă judecata cumpănită, demonstrind inteligență și gust. Bune notații se fac între altele și pe marginea scrisului lui G. Dimiseanu ori al lui C. Stănescu.
Scriitori tineri contemporani este o dovadă a existenței unei puternice literaturi a tinerilor, oferită de un critic tînăr, cu personalitate.

pătrunde de ase- romantic structura este ca- ,remarcabil

re- de- ca- ti-pro- apre- va-

Gh. care un de-

se acordă cu E. Uricaru, talent, mai

VICTOR ATANASIU
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TELEGRAMĂ
Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE 

CEAUȘESCU, a primit din partea președintelui Consiliului Demo
cratic Republican Revoluționar, prim-ministru al Republicii Demo
cratice Afganistan, NUR MOHAMMED TARAKI, următoarea tele
gramă :Mulțumind călduros Excelenței Voastre pentru amabilul mesaj de felicitare adresat cu prilejul zilei reciștigării independenței Afganistanului, vă adresez cele mai bune urări de bunăstare personală și de continuă prosperitate poporului prieten al României.Sper că relațiile de prietenie și cooperare existente între cele două țări ale noastre se vor dezvolta în interesul celor două popoare ale noastre.

Tovarășa Elena Ceaușescu a primit
delegația de oameni de știință
a Institutului regal de chimie

din Marea BritanieTovarășa academician doctor Inginer Elena Ceaușescu, director general al Institutului central de chimie, a primit, miercuri la amiază, delegația de oameni de știință a Institutului regal de chimie din Marea Britanie, condusă de profesor doctor Richard Norman, președintele institutului, care participă la lucrările Congresului național de chimie. Din delegație fac parte profesor doctor I. H. Purnell, membru al Institutului regal de chimie, vicepreședinte al Societății europene de chimie, dr. R. Flack, secretar general al institutului.La primire au participat tovarășul Ion Ursu, președintele Consiliului National pentru Știință și Tehnologie, membri ai conducerii Institutului central de chimie.Președintele Institutului regal de chimie — reputat for științific al Marii Britanii — care a conferit tovarășei Elena Ceaușescu în timpul vizitei din luna iunie, în Anglia, titlul de „Fellow" — cel mai înalt titlu al acestei prestigioase instituții — în semn de profundă prețuire pentru meritele sale ca om de știință, a exprimat, în numele delegației, deosebita bucurie de a se reintîlni cu tovarășa Elena Ceaușescu, de această dată în cadrul Institutului central de

chimie, de a-i transmite un salut cordial din partea membrilor consiliului de conducere al institutului.In timpul întrevederii, desfășurată într-o ambianță cordială, prietenească, a avut loc un schimb de păreri privind activitatea actuală și de perspectivă a cercetării științifice și tehnologice din România și Marea Britanie. Cu acest prilej, s-a relevat faptul că experiența acumulată, succesele obținute de oamenii de știință români și britanici oferă posibilitatea unei conlucrări mai largi, a intensificării colaborării științifice și tehnologice în chimie și in diverse alte sectoare de interes reciproc. S-a apreciat, de comun acord, că lărgirea acestei conlucrări servește progresului popoarelor român și britanic, contribuie la dezvoltarea și întărirea legăturilor de prietenie dintre România și Marea Britanie, la cauza păcii ternaționale.Oamenii de au vizitat apoi cinta institutului, care cuprinde o serie de produse ale industriei noastre chimice, realizate pe baza tehnologiilor elaborate de unități componente ale Institutului central de chimie.

și colaborării in-știință britanici expoziția din in-

1 t
Primire la C. C. al P. C. RMiercuri dimineață, tovarășul Virgil Cazacu, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., a primit delegația Partidului Socialist Belgian, condusă de Jozef Ra- maekers, membru al Biroului Național al P.S.B., ministrul e- ducației naționale flamande, care, la invitația C.C. al P.O.R., a făcut o vizită de documentara in țara noastră.într-o atmosferă cordială, prietenească, s-a procedat la

o informare reciprocă privind preocupările actuale ale celor două partide, exprimîndu-se de ambele părți dorința de a extinde și diversifica schimburile și colaborarea dintre dul Comunist Român și Partidul Socialist Belgian, România și Belgia.în timpul șederii în țara noastră, delegația belgiană a vizitat obiective tural-istorice București și

Parti-dintre
economice, și turistice județul Sibiu. cul- din

Pofta de viată a unui oraș, recunoscută
•in faptele oamenilor săi

in urmă cu numai trei dece
nii, rădăuțenii începeau ziua de 
muncă încă bătrinește, pe la ora 
șapte, treziți brusc de fluieratul 
ascuțit al unei locomotive pline 
de funingine care trăgea obosită 
citeva vagoane vechi pe „ruta 
turistică" Suceava — Putnă. Oa
menii ar fi putut să se scoale 
și mai devreme, au dovedit-o 
apoi, dar pe atunci n-avea nici 
un rost. Tirg de margine de 
țară, Rădăuțiul se mîndrea mo
dest și cam apatic doar cu o 
biserică în ruine și cu linia fe
rată care trecea chiar prin cen
tru, ca-n așezările din vestul 
sălbatic. Hărnicia oamenilor 
orașului n-avea obiect, produc
ția celor citorva ateliere și a 
unei făbricuțe nu reușea să spu
nă țării prea multe,

Si astăzi, pe aceeași linie fe
rată trece un tren pe la ora 
șapte. Dar oamenii sint de mult 
în picioare, grăbindu-se spre 
locurile de muncă de la Fabrica 
de confecții metalice și prelu
crări mecanice, de la întreprin
derea de prelucrare a lemnului, 
de la U.F.E.T., de la Fabrica de 
confecții „Bucovina", de la Fa
brica de spirt și bere și din nu
meroase alte locuri.

In 1977, Rădăuțiul contribuia 
la avuția județului Suceava cu 
importanta producție de un mi
liard de lei, realizată cu 25 de 
zile mai devreme. Cu 25 de zile 
mai repede spre 1978, început de 
an nou pe care oamenii de aici 
l-au sărbătorit cu o depășire de 
producție de 60 de milioane lei. 
Cartea de vizită a acestui nou 
ritm de a trăi in Rădăuți cu
prinde numeroase alte fapte 
vrednice de a fi cunoscute ; de
pășirea producției la export cu

3,8 milioane lei valută (să amin
tim că peste 90°/n din producția 
I.P.L.-ului merge la export), 
beneficii la bugetul statului — 
10 milioane, 20 de apartamente 
peste planul stabilit, veniturile 
proprii ale bugetului local depă
șite cu 6 milioane de lei ș.a. 
Noua tinerețe a acestui oraș nu 
e o formulă publicitară, ci un 
argument verificabil al acestui 
mod nou de 
trăi viața, 
peste 14 000 
cii dintr-o 
de locuitori , 
bătrin. Nu mai poate fi vechi un

■ a ințelege și de a 
Un oraș care are 
de oameni ai mun- 
populație de 20 000 

nu poate fi un oraș

tare, 10 km de dig pe malurile 
nărăvașului piriu Toplița, 600 000 
de pomi și arbuști plantați, de 
care am mai vorbit, 12 km de 
gard viu, 1200 m.p. sere de 
flori, 14 obiective sportive. In 
fine, tot aici, la muncă patrio
tică, trebuie trecute două reali
zări cu care rădăuțenii se mân
dresc in mod deosebit. Este vorba 
de construirea „Orășelului co
piilor" (suprafață de 20 de hec
tare, 200 de obiecte de joacă, 
linie ferată și trenuleț, terenuri 
de sport, piscină) și de Parcul 
zoologic (pe 15 ha, cu peste 70 
de specii de animale, de la

1 TT
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pomi și ar-

unui oraș se 
de muncă a 
adevăr care

oraș in care numărul aparta
mentelor noi se apropie de 
4 000, in care oamenii iși con
struiesc mereu case, in care s-au 
plantat 600 000 de 
buști doar in 1977.

Pofta de viată a 
verifică prin pofta 
cetățenilor săi. Un
are la Rădăuți o confirmare „lo
cală" deloc de trecut cu vede
rea. Planul de muncă patriotică 
al orașului a fost, pe 1977. de 
52 de milioane. Cetățenii orașu
lui au muncit , in valoare de 92 
milioane lei. Dacă nu socotim 
in bani, ci gospodărește, in ar
gumente pentru frumusețea și 
tinerețea acestui bătrin oraș, 
milioanele muncii patriotice în
seamnă 160 000 metri pătrați de 
străzi și trotuare reparate, spa
tii verzi extinse cu incă 7,4 hec-

tigrul Titus și pină la cămila 
care incă. n-are nume propriu).

Cine sint autorii acestor fapte 
de muncă pentru care, in 1977, 
Rădăuțiul a ciștigat locul I pe 
țară în întrecerea socialistă în
tre consiliile populare privind 
îndeplinirea și depășirea sarci
nilor de plan și social-cultura- 
le, pentru buna gospodărire și 
înfrumusețare a localităților ? 
Evident, toți cetățenii orașului. 
Dintre ei, pe cei mai harnici, 69 
la număr, i-am îhtilnit chiar la 
festivitatea la care, pentru toate 
aceste realizări, orașului i s-a 
decernat Ordinul Muncii clasa I. 
Numim aici pe Mihai Sereden- 
ciuc, Ilie Păduraru, Vasile 
Slaviuc, Petru Storoș ș.a., toți 
deputați de circumscripții elec
torale, oameni serioși și harnici, 
din cei care trăiesc a doua ti-

nerețe împreună cu orașul lor. 
Dar să nu uităm că Rădăuțiul 
iși crește cei mai tineri cetățeni 
ai săi in aceeași dragoste pen
tru viață și pentru muncă : in
tre cei 69 de fruntași (distinși 
dealtfel cu insigne) aproape ju
mătate sint uteciști și pionieri. 
Cei care, prin chiar virsta lor, 
dau o nouă tinerețe bătrinului 
oraș. Vorbesc aici de utecistul 
Nislor Juravle, de Andrei Po
pescu, de Neculai Sofronie și 
loan Cărpuș, de eleva Carmen 
Lazariuc ca și de pioniera Si
mona Chirilă.

Anul ’78 intră la Rădăuți in 
ultimul său trimestru cu rezul
tate la înălțimea unui Ordin al 
Muncii. Despre ce s-a făcut in 
acest an și mai ales despre ce 
se va face în anii ce vin, 
vorbeam in fața primăriei cu 
Vasile Puha, vicepreședinte al 
Consiliului popular orășenesc. 
De citeva ori a trebuit să in- 
trerupem dialogul pentru că 
interlocutorul meu era mereu 
chemat la sala căsătoriilor. In- 
torcindu-se de la a treia sau de 
la a patra căsătorie oficiată nu
mai in dimineața aceea de sfir- 
șlt de august, Vasile Puha a 
construit intr-o replică chiar 
ideea acestor rînduri : „Pofta 
de viață a unui oraș se vede in 
oamenii săi. In faptele lor — de 
la întemeierea unei căsătorii, 
care înseamnă seriozitate, stabi
litate, înseamnă și copii, în
seamnă deci viitor, și pină la 
toate noile întemeieri ale ve
chiului nostru oraș. Și fără fap
tele tinerilor, alături de ale tu
turor, cum s-ar putea concepe 
toate acestea ?“.

MIHAI TATULICI

FOTBAL: Rezultate contradictorii ale echipelor românești 
în prima confruntare din „cupele europene"

/ DOUA VICTORII UMBRITE 
DE UN REGRETABIL EȘECDacă stăm, să fim drepți, să recunoaștem — anticipam victoria in prima manșă a „cupelor europene" pentru toate cele trei echipe românești. Nu însă și scorurile. De ce credeam in succes ? Terenul propriu — toate au jucat acasă — este un punct forte pentru gazde. Pe urmă am crezut in declarațiile, promisiunile făcute. Căpitanul echipei craiovene, Ștefănescu, ne asigurase că echipa sa este capabilă de un joc superior, de calitate și că își cunoaște bine adversarul ; antrenorul Ilie Oană o văzuse într-un meci oficial și Fortuna din Diisseldorf nu mai avea

Universitatea Craiova 
Fortuna Dusseldorf 

3-4 (1-2) I ?

secrete. Dar, ca de

fiecare dată — simple promisiuni! După ce Steaua a fost eliminată dintr-o competiție inainte de a promova — iată o nouă decepție pentru iubitorii jocului cu balonul rotund pricinuită de astă dată de ciștigătorii „Cupei României". Așadar, ieri fotbaliștii noștri au obținut rezultate contradictorii. Victorii reconfortante ale piteștenilor și ale studenților timișoreni și înfringerea regretabilă a echipei craiovene. Șansele cele mai mari de calificare le păstrează, neîndoielnic, echipa F.C. Argeș. Dar amîndouă formațiile victorioase merită felicitările noastre calde și urarea de succese în viitor.

nu avea să înscrie cel de-al doilea gol al echipei sale. Jucătorii eleni, treziți parcă după un duș rece, ies mai mult la atac, dar portarul Speriatu, frumos încurajat de pe tușă de rezerva sa, Cristian, se dovedește imbatabil. La o acțiune inițiată de M. Zamfir și Iovănescu, Moi- ceanu avea să înscrie, în ultimul minut al partidei, cel de-al treilea gol, pecetluind astfel scorul intîlnirii, scor care în condițiile unei bune pregătiri, în continuare, și ale unui moral mai ridicat, poate aduce echipei ar- geșene calificarea în turul doi al „Cupei U.E.F.A.".
NICOLAE MILITARU

Politehnica Timișoara
M.T.K. Budapesta 

2-0 (1-0)

Pe cîțiva quadrațî
• Un mare complex comercial, lnsumind o suprafață utilă 

de 3 OU'J mp, a fost dat în folosință la Curtea de Argeș. Am
plasat In centriil orașului, complexul „Vldraru" asigură cererea 
de consum tot mal sporita a locuitorilor vechii Curți Domnești, 
aflată in impetuoasă dezvoltare economico-soclală.

• In acest an, elevii Liceului industrial minier din Moldova 
Nouă vor avea condiții mai bune de odihnă și Învățătură, prin 
intrarea in funcțiune a unul modern grup social.
• „Reghinul, in pragul aniversării a 750 de ani" este tema 

dezbaterii organizate la Clubul tineretului din localitate.
• „Sfatul tinerilor căsătoriți" din Bacău propune pentru lu

crările simpozionului de azi tema: „Practic, util șl estetic in 
camera mea".
• La Morenl se desfășoară, azi, faza pe zonă a concursului pe 

teme de protecția muncii.
• Căminele de nefamiliști de Ia T.C.L. Constanța, I.G.C., I.P.L., 

I.C.H. vor primi ca oaspeți pe membrii brigăzilor de râsplndtre 
a cunoștințelor științifice.
• O dezbatere despre rolul și locul autoconducerii muncito

rești are loc la Combinatul metalurgic din Tulcea.
• Comisiile de creație tehnico-științifică din unitățile econo

mice reprezentative ale tineretului se Întrunesc la un schimb 
de experiență privind Îmbunătățirea activității acestor orga
nisme.
• La Oradea, iși ține azi ședința de lucru Cenaclul tinerilor 

artiști plastici bihoreni.
• Emoții pentru tinerii lucrători ai serelor din Caransebeș: 

azi, se desfășoară aici faza pe întreprindere a concursului pen
tru „Cel mal bun legumicultor".
• Un traseu auto s-a inaugurat pe ruta Tirgtt Mureș—Stngeorz 

Băi. Pe lingă rezolvarea cerințelor de transport, acest itinerar 
traversează o zonă de un pitoresc deosebit. Orele de plecare, 
din cele două stații: 10,15, respectiv, 16,45.
• Cimentlștil și lucrătorii portuari din Cernavodă au primit

un nou bloc de locuințe, intr-un ansamblu cu peste 1 oofl apar
tamente. In acest cincinal, aici au mai fost date in folosință o 
școală cu 16 săli de clasă, grădiniță, creșă, spații comerciale !n- 
sumînd peste 1 500 mp. . . ,

• La agenția Teatrului de stat din Timișoara s-au pus In vtn- 
zare abonamente pentru spectacolele Operei române. Pină la 22 
septembrie statornicii iubitori ai genului iși pot reinnoi abona
mentele.

Teatrul in uzină

Miercuri seara a sosit în Capitală delegația de activiști politici a Armatei populare coreene, condusă de generalul de armată Să Ciăl, membru al Biroului Politic al Comitetului Central al Partidului Muncii din Coreea, șeful Direcției generale politice a Armatei populare coreene. care efectuează o vizită în tara noastră.Pe aeroportul Otopeni, oaspeții coreeni au fost salutați de generalul-locotenent Gheorghe Gomoiu, membru al C.C. al P.C.R., adjunct al ministrului nnărării naționale și secretar al Consiliului politic superior al armatei, do generalul-colonel Marin Nîcoiescu. adjunct al ministrului apărării naționale, de generali și ofițeri superiori.Au fost prezenți Sin In Ha, ambasadorul Republicii Populare Democrate Coreene în țara noastră, locotenent-colonelul Pak Zi Săk. atașatul militar, aera și naval, membri ai ambasade!.

flori la Monumentul luptătorilor de la 13 septembrie 1848. ridicat în memoria pompierilor eroi care s-au jertfit pentru apărarea Bucureștiului.Au depus, de asemenea, o coroană de flori membrii delegațiilor care participă la lucrările Adunării generale a Comitetului tehnic internațional prevenirea și stingerea diilor. pentru incen-
de film

Miercuri, tovarășul Emil Dră- gănescu. ministrul turismului și sportului, a avut o întrevedere cu Franz Josef Riider, primul ministru al landului Saar din R. F. Germania, aflat în concediu in țara noastră.La întrevedere a fost de față Richard Balkan, ambasadorul Ropublicii Federale Germania la București.în timpul șederii în țara noastră, oaspetele a vizitat litoralul Mării Negre, Delta Dunării și stațiuni montane.

Concursul de scenarii inspirate din munca și viața tineretului României socialiste, organizat de Comitetul Central al Uniunii Tineretului Comunist și Consiliul Culturii și E- ducației Socialiste în cadrul larg, stimulativ, al Festivalului național „Cintarea României", și-a desemnat recent ciștigătorii. Juriul acestei prime ediții a concursului a decernat premii scenariilor „Solstițiul", „în care parte a zilei" și ..Echipajul de pe Feriga". Creațiile premiate au fost selectate din 106 lucrări aparținînd unor tineri munci- teri. țărani, intelectuali, elevi și studenți din întreaga țară.

Cu prilejul împlinirii a 130 de ani de la eroicele lupte din Dealul Spirii și al Zilei Pompierului. miercuri dimineață a avut loc, in Capitală, solemnitatea depunerii de coroane de

Incepînd de luna viitoare, țara noastră găzduiește cea de-a șasea ediție a cursurilor postuniversitare de informatică și matematică aplicată. reuniune științifică internațională in domeniul învățămîntului, organizată de UNESCO, în colaborare cu Universitatea din București. în cadrul cursului, condus de cunoscutul matematician român Nicolae Teodorescu, parti - cipanții — absolvenți ai unor institute de specialitate din diferite țări ale Asiei, Africii și Americii Latine, vor audia prelegeri avînd drept temă prelucrarea automată a datelor.

Fotbaliștii craioveni au făcut unul din cele mai slabe jocuri internaționale. Motive, argumente pentru o evoluție atit de ștearsă, credem că n-au. Singura explicație • a eșecului, cu totul neașteptat, este incapacitatea, mai ales tehnică, tactică și morală de a susține un meci de fotbal de-o asemenea importanță. Echipa in întregul ei și fiecare component in parte au dovedit, in acest meci, mai mult ca oricind, că practică un fotbal fără virtuți și că nu sint mai mult decit niște fotbaliști mediocri. Adversarul n-a arătat nu știu ce mare lucru; i-am admirat în schimb mai mult, pentru patima și hotărirea cu care luptau, se băteau pentru fiecare minge. După primul gol al lui Cămătaru, ne-am zis că oltenii obțin o victorie la scor. Ei au avut posibilități, nu le-au valorificat însă. în schimb, adversarii au gîndit inteligent fiecare secvență a meciului și victoria și-au construit-o cu siguranță pentru că gazdele nu le-au pus probleme, acționau dezorientat, armele lor — cunoscute și stereotipe — erau lesne de contracarat. Ne întrebam,_ cu stupefacție, de ce se încăpăți- nează Marcu, Bălăci, Crișan, Beldeanu să dribleze la nesi'ir- șit pe un asemenea teren ? A- poi, fost mai dați sau__aceea considerăm că noștri s-au învins, mai degrabă, singuri. Craiovenii știau că e- chipa Fortuna practică un joc atletic, viguros — caracteristic școlii vest-germane de fotbal — și că elanul lor trebuie stăvilit printr-un joc metodic, cu o bună circulație a balonului și cu numeroase atacuri pe extreme — am citat din planul lor tactic

— dar tocmai aceasta nu au făcut. De unde putem deduce că ei au mizat pe deruta adversarului, declarînd aceste lucruri ! ? Ba naivitatea i-a dus pină acolo incit și-au făcut planul să obțină victpria la un scor care să-i scutească de emoții pentru partida retur ! Probabil că fotbaliștii din Bănie și-au închipuit că adversarul seamănă cu echipa pe care au învins-o in finala „Cupei României" — O- limpia Satu Mare. în ce-i privește pe craioveni, s-auzim de bine și să ne vedem la anul !Iată filmul meciului : primii au înscris gazdele, prin Cămătaru (min. 12), dar profitind de jocul neglijent al apărării echipei craiovene, fotbaliștii mani ză în fiind (min. Lund _____peții majorează scorul la 3—1, prin AUoefs, în minutul 50, apoi gazdele egalează prin punctele înscrise de Cămătaru (min. 59) și Crișan (min. 81). în minutul 85, Fan înscrie un nou gol pentru oaspeți, astfel că meciul se încheie cu scorul de 4—3, în favoarea formației vest-germane. De menționat că în minutul 79, Marcu a ratat o lovitură de la 11

vest-ger- au terminat prima repri- avantaj : 2—1, punctele înscrise de Zimmermann 23) din lovitură liberă și (min. 36). La reluare oas-

scris pină în acel moment pe tabela de marcaj (autor tînărul Toma, min. 19) nu putea da mari speranțe pentru calificarea jucătorilor argeșeni, care s-au jucat mai bine de trei sferturi din partidă cu ocaziile. Timorați parcă, de cartea de vizită a oaspeților — de 11 ori campioni ai Greciei, de 6 ori cîștigă- tori ai „Cupei" acestei țări, fostă finalistă a „Cupei campionilor europeni" — incomodați de terenul îmbibat de apă și de jocul pe alocuri dur al adversarilor, piteștenii, deși au presat tot timpul, nu au reușit să găsească prea des culoare de șut. Periculoși pe contraatac, foarte rapizi în acțiuni, oaspeții s-au apărat aglomerat și au dat o ripostă destul de dirză pe toată durata celor 90 de minute de joc. în general frumoasă, de un bun nivel tehnic — excep- tind, bineînțeles, desele faulturi pentru care s-au acordat 4 cartonașe galbene — partida de la Pitești a crescut, cum spuneam, în spectaculozitate, mai ales după acel minut 75, cînd tînărul Moicea-

în aceeași competiție, U.E.F.A la Timișoara, ția Politehnica a ciștigat rul de 2—0 (1—0), întîlnirea cu formația M.T.K. Budapesta după un joc antrenant cu multe faze de poartă. Studenții timișoreni au deschis scorul în min. 10, prin Cotec, concretizîndu-și dominarea în jocul de cimp și în fazele de atac printr-un nou gol realizat în min. 55 de fundașul central Păltinișan. O victorie prețioasă care-i poate conduce pe elevii antrenorului e- merit Angelo Niculescu — in cazul în care seriozitate și ambiție partida retur — la o manță de prestigiu : calificarea în etapa următoare a importantei competiții. Dacă jucătorii indisponibili pentru meciul de ieri vor fi recuperați pină la 27 septembrie — data partidelor retur — atunci avem motive în plus să dorim și să sperăm într-un rezultat bun care să asigure realizarea obiectivului propus.

„Cupa forma- cu sco-

Niculescu se pregătesc cu pentru perfor

m.
VASILE CABULEA

IMNUL BRIGĂZII

TV
21,20 Emisiune de cintece și ver
suri. 22.05 Publicitate. 22.10 Film 
documentar. 22,20 Telejurnal.

PROGRAMUL H

marcarea adversarului a ca și inexistentă. Ca să nu vorbim că se lasă depose- de • balon cu atita ușurință că ratează un penalty ! De favoriții
F.C. Argeș - 

Panathinaikos Atena
3-0 (1-0)Stadion arhiplin, timp noros. Au înscris: Toma in min 19 și Moiceanu in min. 75 și 90.Deși nu se poate vorbi de o „armă secretă" a antrenorului Florin Halagian, Introducerea tinărului jucător Moiceanu >n teren — in locul lui Dobrin care nu s-a acomodat cu terenul și nu a dat randamentul așteptat — în minutul 73 s-a dovedit a fi un act de mare inspirație. Avantajul de un gol in-

PROGRAMELE I ȘI U

In Jurul orei 12,30 Transmi
siune directă de Ia Reșița : A- 
dunarea populară organizată 
cu prilejul vizitei de lucru a 
tovarășului Nicolae Ceaușescu, 
secretar general al Partidului 
Comunist Român, președintele 
Republicii Socialiste Româ
nia, in județul Caraș-Severin.

20,00 Concertul Orchestrei sim
fonice și al corului Radiotelevizi- 
unii. Concert Debussy — Ravel. 
Dirijori : Alfred Bonavera, Serge 
Baudo. Mircea Basarab, Iosif Con
ta. Solist : Achille Colossis. 21,20 
Telex. 21.25 Un fapt văzut de a- 
proape: Orașele Ilfovului pe plan
șeta proiectanților. 21,45 Emisiu
ne de știință : Pămîntui, cel mai 
mare magnet.

13,30; 15.45; 18; 20,15); Bucu- 
(orele 8,45; 11; 13,15; 15,45;
20,45); Feroviar (orele 9 ; 

13,30; 16; 18,15; 20,30); Grâ- 
Dinamo (ora 19,15).
------------- AMBULANTA:

16 !

16,00 Telex. 16.05 Teleșcoală. 16,45 
Pentru timpul dv. liber vă reco
mandăm... 17,00 Mereu înainte! — 
cintece patriotice. 17,20 Consulta
ții juridice. 17.40 România pito
rească. 18,10 Fotbal internațional. 
Rezumatele meciurilor disputate 
în primul tur al cupelor europe
ne inter-cluburi. 18,40 Carnet de 
scriitor : Argintul apelor. 19,05 
Fiim serial pentru copil : „Sind- 
bad marinarul". Episodul 6. 19,30 
Telejurnal. 20.00 La ordinea zilei 
în economie. 20,20 Ora tineretului.
• învățătură, muncă, educație — 
reportaj-anchetă. • Tineri in Fes
tivalul național „Ctntarea Româ
niei". • Sentimentul de țară.

CINEMA
Lu-

14,15 ; 
9; 11.45;

(orele 
Grădina

AL TREILEA JURAMINT 
eeafărul (orele 8,45: 11,30; 
17,15; 20); Festival (orele " 
14,30; 17,15; 20); Favorit 
9,15; 12,15; 16,15; 19,15); 
Luceafărul (ora 19).

CURIERII DIPLOMATICI RO
ȘII : Victoria (orele 9; 11,15; 13,30; 
15.45; 18; 20,15).

OMUL PE CARE NU TREBUIE 
SA-L UITAM: Timpuri Noi (orele 
9; 11,15; 13,30; 15,45; 18; 20).

REVANȘA : Patria (orele 9 ;

11,15; 
rești 
18,15; 
11.15; 
dina

ORCHESTRA
Scala (orele 9; 11.15; 13.45; 
18,30; 20,45); Capitol (orele 9: 11,15; 
13.30; 15,45; 18,15; 20,30); Flamura 
(orele 11,15; 13,30; 15,45; 18; 20,15); 
Grădina Capitol (ora 19,30).

DIN NOU... DISNEY: Flamura 
(ora 9),

SEPTEMBRIE : Central (orele 
9.15; 11,30; 13,45; 16; 18,15; 20,30).

CELE 12 MUNCI ALE LUI AS
TERIX: Doina (orele 9,15; 11,30 ; 
13,45; 15,30).

ULTIMA CINA: Doina (orele 18; 
20).

SOȚUL MEU : Excelsior (orele 
9: 11.45; 14,30; 17,15; 20); Aurora 
(orele 9; 11,45; 14,30; 17,15; 20) ; 
Tomis (orele 9; 11,45: 14,30: 17.15; 
20); Grădina Aurora (ora 19) ; 
Grădina Tomis (ora 19).

AVARIA: Buzești (orele 9; 11,15; 
13,30; 15,45; 18; 20,15).

AVENTURILE LUI DON JUAN : 
Grivlța (orele 9; 11,15; 13,30; 15,45; 
18; 20,15).

ÎNTOARCEREA PROSCRIȘILOR: 
Bucegi (orele 9; 11; 13.15; 15,30; 
17,30; 19,45); Grădina Bucegi (ora 
19.15).

UN POD PREA ÎNDEPĂRTAT: 
Eforie (orele 9; 12,30; 16; 19,30).

COLONEL IN REZERVA: Dru
mul Sării (orele 16; 18; 20).

CAPCANA DIN MUNȚI: Melo
dia (orele 9; 11,15; 13,30; 16; 18,15; 
20.30); Gloria (orele 9; 11,15; 13,30; 
16; 18,15; 20,15); Modern (orele 9; 
11,15; 13,30; 16; 18,15; 20,30); Gră
dina Modern (ora 19).

MELODII, MELODII: Cotrocenl 
(orele 9; 11,15; 13,30; 15,45; 18; 20); 
Cosmos (orele 16; 18; 20).

MARK POLIȚISTUL LA GE
NOVA: Dacia (orele 9; 11,15;
13,30; 15,45; 18; 20).

ACTORUL ȘI SĂLBĂTICII: 
Volga (orele 9; 12: 16; 19).

O FATA APROAPE CUMINTE: 
Miorița (orele 9; 11; 13,15; 15,30; 
17.45; 20).

O NOAPTE FURTUNOASA: Pa
cea (orele 18; 18; 20).

CORSARUL DIN INSULA: Lira 
(orele 15,30; 18; 20); Glulești (o- 
rele 9; 11; 13,15; 15,30; 17,45; 20); 
Grădina Lira (ora 20).

PLOPII DE LA MARGINEA SA
TULUI: Flacăra (orele 9; 11,30;
13.30; 16; 18; 20).

UMBRA PĂSĂRII ÎN ZBOR: 
Floreasca (orele 15,30; 18; 20).

PENTRU PATRIE: Progresul 
(orele 15,30; 19).

UNDE APA E LIMPEDE ȘI IAR
BA VERDE: Arta (orele 9; 11,15; 
13,30; 15,45; 18; 20,15).

TRANSAMERICA
Munca (orele 9; 11,30;
20).

EXPRESS 
14,45; 17,30.

împușcaturi sub clar de 
LUNA: Popular (orele 16; 18).

PINTEA: Viitorul (orele 15,30; 
17.45; 20).

VISUL ROZ: Ferentari (orele 
15; 17,15; 19,30).

In fiecare zi, 
sub 
triumf" 
tabără 
le spre 
muncă 
torc de-acolo, 
tind cu ele imnuri
le de muncă. Sint 
cintecele de îmbăr
bătare, de tinerețe 
și elap, care expri
mă bucuria briga
dierilor de a fi păr
tași la una din cele 
mai de seamă acti
vități ale economiei 
noastre. Tinerii — 
elevi și studenți — 
iși exprimă prin ele 
gindul lor de a se 
dărui cu toate forțe
le și priceperea mun
cii cit mai rodnice, 
urmind exemplul 
părinților, mulți din
tre 
Pe 
ale muncii patrioti
ce ’ . . "■ '
ani. Fiecare brigadă 
s-a străduit, ca și In 
muncă, să creeze 
cel mai frumos imn 
care să reprezinte 
tngajamentui tinere
tului din județul res
pectiv. Pentru aceas
ta s-a desfășurat o 
adevărată întrecere 
intre echipe și bri
găzi. întrecere care

pe 
„arcul de 
al intrării in 
trec brlgăzi- 
locurile 
sau se

de 
In- 

pur-

ei participant! 
marile șantiere

de acum 30 de

nu s-a finalizat pe 
estrada din tabără, 
ci pe aceste scurte 
ltinerarii spre și 
dinspre locurile de 
muncă. Din pieptu
rile lor cîntecul 
sună bărbătește, re- 
aducind in memorie 
vechile cintece de 
brigadier, învățate 
de la o generație ia 
alta, ca o trecere din 
gură-n gură a ver
surilor populare. 
Este trăinicia unei 
experiențe, semnifi
cația puternică a 
unor fapte de mun
că eroică, alimen- 
tînd peste decenii al
tele pe măsură. Toc
mai de aceea, mar
șul firesc al brigăzi
lor din tabăra de la 
Rovinari, însoțit de 
imnul propriu, emo
ționează, defilarea 
aceasta zilnică te 
face să revezi ima
ginile de altădată și 
de acum de pe ma
rile șantiere ale ti
nereții revoluționa
re. întotdeauna ge
nerațiile au avut Im
nurile lor eroice. 
Noi am auzit ase
menea imnuri in ta
băra de la Rovinari 
a Șantierului națio
nal al tineretului —

Combinatul minier 
„Oltenia". Iată flat 
acest imn al brigă
zii „Gorj", cîntat de 
fiii minerilor, vii
tori muncitori in u- 
nitățile bazinului 
carbonifer al Olte
niei: „Noi sîntem
floarea mindră-a ță
rii. / Fii de briga
dieri gorjeni, / Ei 
ce-au străpuns in 
zbor Carpațll / De la 
Bumbești la Llve- 
zeni. ' Ne cheamă-n 
carieră țara / Să-t 
dăm cărbune peste 
plan. / La Rovinari 
fierbinte-i vara, ' 
Iar noi muncim cu 
mult elan. / prin 
forța brațelor și-a 
minții / Ne făurim 
un trainic drum. / 
Fruntași au fost 
mereu părinții, / 
Fruntași vom fi si 
noi acum!". Dar tre
buie auzit acest 
imn. așa cum răsu
nă el din piepturile 
elevilor Grupului 
școlar minier Rovi
nari. Trebuie auzite 
și celelalte imnuri 
ale brigăzilor Alba, 
Maramureș, Suceava 
etc. create în iure
șul muncii pe unul 
dintre cele mai mari 
șantiere naționale 
ale tineretului, ca să 
înțelegem semnifica
ția reală a ceea ce 
se petrece In acest 
perimetru in care 
activitatea miilor de 
uteciști se așază la 
temelia obiectivelor 
termoenergetice de 
la Rogojelit și Tur- 

Valea Jiului 
din nou pu- 

purtînd etn- 
tineresc de 
de la Bum- 
și LivezenI,

ceni. 
răsună 
ternic, 
tecul 
muncă 
best! . _____
pină la Rovinari și 
Turceai, si mal de
parte, unindu-I cu 
cel al Dunării, in a- 
celași șuvoi viguros 
de energie creatoare 
de care este azi ca
pabilă tînăra gene
rație a patriei.

V. RAVESCU

Un eveniment cultural, care 
se repetă in fiecare toamnă, 
la fel ca și deschiderea anu
lui de invățămint, ne domină 
cu aceeași puternică emoție. 
Este vorba de inaugurarea 
noii stagiuni teatrale. Ca de 
fiecare dată, noutățile sint 
multe și au darul să ne rea
mintească obligația de a ne 
îmbogăți propria viață spiri
tuală cu semnificațiile boga
te ale operelor dramatice 
cele mai valoroase. Va fi, așa 
cum se întrevede, o stagiune 
calitativă, o stagiune dedica
tă cu predilecție spectatori
lor din amfiteatrele produc
ției. Pentru cele mai multe 
colective dramatice gongul 
inaugural va suna pe scenele 
unităților economice, conți- 
nind de fapt o experiență 
practicată cu succes și in 
perioada anterioară. Bună
oară, Teatrul „Giulești" va 
juca spectacolul inaugural la 
I.R.E.M.O.A.S., cel brașo
vean, în orașul chimiștllor, 
Victoria, secția română a 
teatrului tirgumureșean, la 
întreprinderea „Electromu- 
reș" etc. Această lăudabilă 
inițiativă are menirea să 
stabilească o mai trainică le
gătură a oamenilor de artă 
cu oamenii muncii. Este, 
totodată, exprimat aici ges
tul oamenilor de cultură, al 
celor de teatru in speță, de 
a răspunde cu mai multă so
licitudine cerințelor de fru
mos ale creatorilor de bu
nuri materiale, este răspun
derea socială a artistului față 
de beneficiarul său, înțelege
rea inaită a rostului educa

tiv al mesajului artistic. 
Este, mai presus de orice, a- 
titudinea față de muiică și 
creație. Pentru că și unii și 
alții — actori și spectatori — 
sint oameni care-și realizea
ză opera prin muncă, prin 
efort creator.

Foto-album

Maistrul electromecanic 
Nelu Băcioiu, de la mina 
Roșiuța (Motru), este a- 
preciat nu numai pentru 
munca sa. ci și ca inter
pret de muzică folk, afir
mat în contextul de emu
lație artistică al Festiva
lului național „Cintarea 
României". (L. P.), Foto: Filip Păscâluță.

Corespondențe in concurs

Increderea
Tînărul pe carț 

vreau să vi-l pre
zint nu are incă 25 
de ani. Realizările 
sale ii umplu tine
rețea cu satisfacția 
aprecierilor celor 
mai bune din par
tea tovarășilor de 
muncă. Absolvent 
al grupului școlar 
de pe lingă între
prinderea mecanică 
Muscel, la una din 
meseriile ce for
mează adevărate 
caractere — forjor, 
urmează cursurile 
serale ale Liceului 
„Dinicu Golescu" 
din orașul Cimpu- 
lung. Dorința per-

se ciștigă prin munca
fecționării il ștăpi-
nește statornic. Re
ușește la examenul 
de admitere pentru 
secția serală a fa
cultății de subingi- 
neri de pe lingă 
întreprindere. De 
curind a fost pro
movat ca activist 
al Comitetului ju
dețean Argeș al 
U.T.C. Deseori, cînd 
vine la cursuri, ză
bovește în mijlocul 
foștilor colegi de 
muncă, participind 
cu ei la multe ac
tivități, pentru că 
ei l-au apreciat și 
l-au ales în frun
tea organizației din

secția de forjă, a- 
poi pe întreprin
dere, acordindu-i 
mandatul, să-i re
prezinte și la ma
rele forum al ute- 
ciștilor. Propria sa 
devenire o dato- 
rește colectivului 
care l-a învățat 
munca și corec
titudinea. Tînărul 
Gheorghe Ciubuc 
nu uită asta nici
odată. Gestul său 
nu este un reflex 
al memoriei, ci al 
conștiinței.

ION SMADEA, 
tehnician la I.M.M. 

Cimpulung

Roadele
La Depoul C.F.R. 

Fetești, două co
lective de inova
tori au realizat in
stalații ce aduc u- 
nității însemnate 
economii de com
bustibil. Una dintre 
acestea — „Insta
lație de ardere cu 
injector electric", 
folosită in locul ce

gindirii creatoare
lei cu cărbuni, con
sumă de zece ori 
mai puțin combus
tibil, econom isin- 
du-se astfel, anual, 
972 tone motorină. 
O altă instalație 
servește la recru
tarea anuală a re
ziduurilor petrolie
re din decantare in 
valoare de 80 000

lei .La acestea și-au 
adus contribuția ti
nerii din echipele 
conduse de comu
niștii Ilie Marin și 
Ion Frusina, indru- 
mați de maiștrii 
Ștefan Iacob și Ni- 
colea Iacob.

GH. VLAD

încotro, tinere ?

„îmi retragUn cetățean alerga desculț, cit îl țineau picioarele, urmărit de doi indivizi care strigau : „Hoțul, prindeți hoțul". Oamenii — care nu pot fi nepăsători la ceea ce se întîmplă în jurul lor — l-au prins și, cu toate protestele acestuia, a fost dus la miliție. „Păgubașul" Marin Ne- greanu, din Intrarea Bîrsanei nr. 2, sector 7 (veți vedea

Se aude că a început școala

FLORIN ȘTEFĂNESCU

reclamatia"...rostul ghilimelelor), a declarat organelor de miliție că : „mi s-a furat din buzunarul hainei buletinul de identitate și suma de 709 lei". La insistențele „hoțului", s-a întreprins o cercetare mai amănunțită chre a stabilit că, de fapt, reclamantul era adevăratul hoț. Acesta, împreună cu WagnerrGheorghe Moto- feanu, de profesie șofer, neîncadrat în muncă, l-a acostat pe cetățeanul respectiv, invitîndu-1 la băutură și în- cercînd să-i smulgă banii cu forța pumnului. Văzîndu-se descoperit. Marin Negreanu a recunoscut faptele, spunind cu nevinovăție : „îmi retrag reclamatia"... și celelalte. Vinovăția lui se agravează nu numai prin acest denunț calomnios, ci și prin modul său de viață parazitar, trăind din retribuția soției, muncitoare la I.C.T.B., din banii perceput! chiriașului său și din cîștigul la jocurile de noroc, Uitînd că are măcar responsabilitatea părintească față de copilul său in virstă de numai 4 ani.



INTERVIUL
acordat de tovarășul

NICOLAE CEAUȘESCU
(Urmare din pag. I)pendență a României s-a născut în lupta împotriva dominației străine, pentru dreptul poporului de a fi stăpîn pe destinele sale, de a-și hotărî soarta în mod independent, fără nici un amestec din afară. Tocmai de aceea ținem atît de mult la a- ceastă politică independentă și facem totul pentru ca în relațiile internaționale să se afirme cu putere principiile de egalitate și respect al independenței tuturor statelor. Noi considerăm că în lumea de astăzi numai prin respectarea independenței fiecărei națiuni se pot realiza relații de egalitate, se pot asigura condițiile necesare pentru progresul economico-social al fiecărei țări, pentru ridicarea bunăstării fiecărui popor și, totodată, pentru pacea internațională.Faptul că România este membră a Pactului de la Varșovia nu este de natură să limiteze în vreun fel politica sa externă independentă. Acest pact a fost creat pentru apărarea independenței fiecărei națiuni membre, în cazul unor atacuri din afară, și el iși justifică existența numai în măsura în care fiecare tară își poate asigura pe deplin independenta, poate participa activ la viața internațională în concordantă cu propriile sale intereseÎNTREBARE: Ați vorbit 

adesea despre desființarea 
concomitentă a N.A.T.O. și a 
Pactului de la Varșovia. Ve
deți lucrul acesta petrecin- 
du-se intr-un viitor previ
zibil 7RĂSPUNS : î n t r-a d e v ă r, România s-a pronunțat și se pronunță ferm pentru desființarea concomitentă a N.A.T.O. și a Pactului de la Varșovia. Dealtfel, chiar Ia încheierea Tratatului de la Varșovia s-a prevăzut că el își va înceta activitatea odată cu desființarea Pactului N.A.T.O. în sesiunea de la București, din 1976, s-a afirmat din nou voința statelor participante la Tratatul de la Varșovia de a acționa pentru desființarea concomitentă a celor două pacte. Noi pornim de la faptul că instaurarea unor relații de egalitate, realizarea destinderii în Europa și în întreaga lume, trebuie să ducă necondiționat la dispariția pactelor militare, la așezarea relațiilor dintre state pe principii de respect și încredere, care să dea garanție fiecărei națiuni că nu va fi victima nici unei agresiuni din afară.în acest sens, «consider că schimbările care au loc în viața internațională, afirmarea cu tot mai multă putere a voinței popoarelor de a pune capăt politicii imperialiste de dominație și dictat, maiîîfestarea hotăririi popoarelor de a-și apăra independența, creează condițiile ne- ce'sare pentru trecerea la desființarea acestor două pacte militare.Desigur, ar fl greu de dat un pronostic asupra perioadei în care se va ajunge la desființarea acestor pacte. Se poate spune însă că desfășurarea vieții mondiale, schimbările ce se produc în lume duc în mod inevitabil la apropierea momentului cînd se va putea trece la desființarea acestor blocuri, ca dealtfel a oricăror blocuri militare.ÎNTREBARE : Se spune 
adesea că Estul și Vestul au 
concepții foarte diferite des
pre destindere. Credeți că 
destinderea este un proces 
reversibil ? Ce credeți că ar 
trebui să însemne destin
derea 7RĂSPUNS : Fără îndoială că există păreri diferite cu privire la politica de destindere — nu numai între Est și Vest, ci și între alte zone ale lumii, ca de pildă intre Sud și Nord — deoarece orînduirile sociale sint diferite și concepțiile cu privire la relațiile internaționale sînt diferite. Cu toate acestea, s-a ajuns la înțelegerea necesității ca relațiile dintre state să fie așezate pe principii de egalitate, de respect al independenței, de nerecurgere la forță și la amenințarea cu forța, pornindu-se de la existența statelor cu orânduiri sociale diferite și de la faptul că această realitate vă continua să existe încă multă vreme. Perspectiva politicii de destindere este legată necondiționat de respectarea acestor principii în relațiile dintre state, de necesitatea ca toate țările să acționeze pentru soluționarea problemelor pe calea tratativelor pașnice, re- nunțindu-se cu desăvârșire la politica de forță, de amenințare cu forța, la amestec, sub orice formă, in treburile interne ale altor state.Ar fi greu de spus că destinderea este ireversibilă atîta timp cît nu se renunță cu desăyîrși- re la vechile practici în viața internațională. Pentru a asigura consolidarea destinderii, întărirea colaborării internaționale și a păcii în lume, trebuie făcut totul pentru respectarea în practică a principiilor la care m-am referit. Numai pe această cale se va putea realiza accentuarea destinderii, se va asigura pacea, atît de necesară pentru progresul economic și social al fiecărei națiuni.ÎNTREBARE : Uniunea
Sovietică a avansat de cu- 
rind propunerea să se retra
gă trei divizii din Europa 
Centrală pentru a se ieși din 
impasul convorbirilor de la 
Viena, care durează de cinci 
ani. Credeți că Vestul a luai 
in suficientă măsură in con
siderare această propunere 7RĂSPUNS : Tratativele de la Viena durează de mult timp. S-au făcut multe propuneri atît de o parte cit și de alta, fără a se înregistra însă, din păcate, pași concreți in direcția unui acord. Desigur, tratativele de la Viena au prin ele însele un obiectiv limitat ; dar realizarea unei înțelegeri, chiar cu caracter limitat, ar avea îndeosebi o mare însemnătate politică, de

monstrând că este posibil să se întreprindă pași in direcția dezarmării, deschizîndu-se calea abordării mai aprofundate a problemelor dezangajării militare în Europa.Consider ca importante propunerile Uniunii Sovietice. Se poate spune că trecerea la realizarea unui acord pe baza a- cestor propuneri, cît și pe baza propunerilor țărilor occidentale, este pe deplin posibilă și în interesul nu numai al țărilor participante la tratativele de la Viena, ci al tuturor țărilor europene. și, într-un sens mai larg, al tuturor statelor lumii.Cred că este necesar ca țările occidentale să acorde mai multă atenție acestor propuneri și ca toți participanții să acționeze pentru realizarea cît mai grabnică a unei înțelegeri. Propunerile făcute de curînd la Viena oferă o bază solidă pentru realizarea unui asemenea acord. ÎNTREBARE : Ce se poa
te face pentru a se asigura 
mai multă înțelegere intre 
statele balcanice, intrucit in 
spatele aparențelor există 
încă multe probleme mocni
te și nerezolvate intre ele ?RĂSPUNS : România acordă o mare însemnătate dezvoltării unor relații de prietenie și colaborare cu toate țările din Balcani, realizării unor înțelegeri între aceste state, în diferite domenii de activitate. Aș putea spune că în această privință interesele tuturor țărilor din Balcani, cît și ale țărilor vecine cu aceste state, pledează pentru dezvoltarea colaborării în cît mai multe domenii.Problemele existente încă între diferite țări din Balcani pot fi soluționate, după părerea mea, pe calea tratativelor. Ele nu vor constitui obstacole de netrecut dacă se pornește de la necesitatea ca între țările respective să se ajungă la colaborare și înțelegere reciprocă și, în același timp, să se asigure în Balcani relații de deplină egalitate, de respect al independenței, de colaborare economică, tehnico-științifică și culturală, astfel ca această zonă să se transforme într-o regiune a colaborării, păcii și bunei vecinătăți. în ciuda unor probleme existente între diferite state, am deplina convingere că sînt posibilități pentru realizarea acestor obiective. în ce ne privește, vom acționa ferm în această direcție.ÎNTREBARE : Domnule
președinte, v-am ruga să ne 
spuneți ce credeți că trebuie 
făcut, în opinia dumneavoas
tră. pentru reglementarea 
actualei situații in Orientul 
Mijlociu și cum apreciați 
perspectivele negocierilor 
care se desfășoară in pre
zent în acest scop 7RĂSPUNS : Situația din Orientul Mijlociu continuă să fie destul de încordată și poate duce la un nou conflict, cu consecințe grave nu numai pentru această zonă, ci și pentru zonele vecine, pentru întreaga lume.România s-a pronunțat întotdeauna și se pronunță în continuare cu fermitate pentru o soluție politică a conflictului din Orientul Mijlociu. în actualele condiții este necesar să se ajungă la retragerea Israelului din teritoriile arabe ocupate în urma războiului din 1967, și mai cu seamă la soluționarea problemei palestiniene, inclusiv prin crearea unui stat palestinian independent, fără de care nu se va putea realiza o pace trainicăfîn Orientul Mijlociu. De fapt, se poate spune că esențialul pentru realizarea păcii în Orientul Mijlociu îl constituie problema palestiniană.Pornind de aici, consider că pozițiile rigide ale guvernului israelian nu sînt de natură să favorizeze succesul negocierilor care se desfășoară în prezent.După cum este cunoscut, noi am apreciat în mod corespunzător inițiativa președintelui Sadat și considerăm că negocierile în curs trebuie să ducă necondiționat la adoptarea unor măsuri concrete în direcția reglementării problemelor. pe baza a ceea ce am menționat mai înainte, realizîndu-se o pace trainică și justă care să asigure independența tuturor statelor, integritatea lor teritorială, să deschidă calea unor relații de colaborare și bună vecinătate. Aceasta corespunde pe deplin intereselor popoarelor respective, intereselor celorlalte popoare din zonele vecine, ale popoarelor din întreaga lume.ÎNTREBARE : România se 
consideră o țară in curs de 
dezvoltare și s-a identificat 
cu țările lumji a treia in 
.afirmarea necesității unei 
noi ordini economice inter
naționale. Dar, în ciuda con
ferințelor U.N.C.T.A.D., ba
rierele comerciale și fluctua
țiile prețurilor sporesc oda
tă cu instabilitatea monetară. 
Cum pot fi rezolvate aceste 
probleme într-un context in
ternațional care include ță
rile socialiste și economiile 
lor 7RĂSPUNS : România este o țară socialistă în curs de dezvoltare și s-a identificat cu țările din grupul statelor în curs de dezvoltare, participind activ la lupta pentru lichidarea subdezvoltării, pentru realizarea unei noi ordini economice internaționale.într-adevăr, conferințeleU.N.C.T.A.D., precum și Conferința Nord-Sud nu au dus pînă acum la rezultate care să deschidă o perspectivă clară în direcția lichidării subdezvoltării. Se poate spune chiar că, în multe cazuri, s-a ajuns Ia o adîncire a decalajului dintre țările avansate și cele slab dezvoltate.România consideră că înseși țările în curs de dezvoltare trebuie să fie mai active, să-și întărească solidaritatea pentru a obține rezultate mai bune în soluționarea problemelor ce le privesc.Considerăm că, cel mai corespunzător cadru în această

privință îl oferă Organizația Națiunilor Unite, care permite participarea atît a țărilor în curs de dezvoltare, a țărilor capitaliste avansate, cît și a țărilor socialiste, la găsirea soluțiilor pentru acordarea unui sprijin mai puternic țărilor în curs de dezvoltare, la realizarea principiilor noi de relații internaționale, care să ducă la înfăptuirea noii ordini economice mondiale. Aceasta presupune, desigur, atît eforturi directe mai mari din partea țărilor în curs de dezvoltare, cît și un sprijin mai substanțial din partea țărilor dezvoltate, o colaborare internațională mai strînsă, precum și realizarea unor raporturi mai echitabile între prețurile materiilor prime și ale produselor industriale, accesul la tehnologiile moderne și alte măsuri menite să favorizeze progresul mai rapid al țărilor rămase în urmă.Realizarea noii ordini economice internaționale, lichidarea subdezvoltării constituie o problemă fundamentală a zilelor noastre. Fără soluționarea ei este greu să se întrevadă depășirea greutăților generale de ordin economic, a dificultăților generate de criza economică. Totodată, fără aceasta este greu să se întrevadă rezolvarea unor probleme complexe din alte domenii, ținind seama că accentuarea diferențierilor dintre țările dezvoltate și țările în curs de dezvoltare determină inevitabil noi ciocniri, cu consecințe greu de prevăzut.Iată de ce instaurarea noii ordini economice internaționale constituie o necesitate pentru progresul economic general, pentru politica de dezvoltare independentă a popoarelor, pentru o pace trainică în lume.ÎNTREBARE : Ați fost a- 
desea întrebat despre atitu
dinea dumneavoastră față 
de eurocomunism. Este un 
cuvint vag : Înseamnă divi- 
zibilitate națională a comu
nismului sau înseamnă, mai 
mult decit atît, ‘ comunismul 
adaptat la o democrație 
parlamentară pluralistă și o 
economie mixtă 7RĂSPUNS : Problemele dezvoltării economico-sociale. ale trecerii spre o nouă orînduire socială s-au pus în diferite etape ale transformării lumii, și se pun și acum, ca o necesitate a progresului societății omenești.Este un adevăr bine cunoscut că socialismul reprezintă un mod de organizare a societății superior vechilor orinduiri sociale, bazate pe împărțirea lumii în clase, in asupriți și asupritori. Pînă acum realizarea socialismului în diferite țări a avut loc în condițiile specifice din fiecare țară.Nici nu se poate concepe că trecerea la orinduirea socială nouă, la socialism, se poate realiza fără să se țină seama de condițiile concrete — istorice, naționale și sociale — din fiecare țară. Din acest punct de vedere, noțiunea de eurocomunism nu spune, desigur, prea mult. Nu se poate ajunge la împărțirea principiilor socialismului și comunismului după criterii naționale. Aceste principii generale trebuie transpuse în viață în concordanță cu condițiile din fiecare țară, cu nivelul de dezvoltare a societății și gradul de adeziune a maselor largi populare la realizarea lor.Prin însăși esența lor, socialismul și comunismul presupun o largă democrație care asigură participarea nemijlocită a maselor populare la conducerea societății. Aș menționa în acest sens măsurile adoptate în România prin crearea organelor colective deliberative, de conducere, în toate unitățile economico-sociale, la toate nivelurile. Oamenii muncii, clasa muncitoare participă nemijlocit, prin aceste organisme, la adoptarea deciziilor asupra întregii activități economico-sociale. Prin crearea unor noi organisme pe plan național, cum ar fi Congresul Consiliilor Populare, Camera legislativă a Consiliilor Populare, Consiliul Național al Oamenilor Muncii, Congresul Consiliilor Oamenilor Muncii și altele, se asigură participarea largă a maselor muncitoare, a tuturor categoriilor sociale la adoptarea deciziilor privind conducerea societății, realizarea în viață a principiilor socialiste, la elaborarea și înfăptuirea politicii interne și externe a țării. în acest sens aș putea spune că sistemul democratic realizat în România este infinit superior vechii democrații parlamentare, care nu este de natură să asigure participarea poporului la conducerea nemijlocită a țării.Noi înțelegem bine că fiecare popor adoptă formele de conducere care i se par corespunzătoare. De aceea, dacă pentru țările occidentale sau pentru alte țări, pluralismul parlamentar poate asigura dezvoltarea spre o societate bazată pe dreptate socială, pe echitate, nu putem decit să salutăm și să sprijinim o asemenea inițiativă.în ce privește economia mixtă, și în România a existat la un moment dat, ca și în alte țări — în unele țări mai există și acum — o asemenea economie ca o fază de tranziție spre o formă superioară de proprietate care să excludă inegalitățile, exploatarea.încă o dată doresc să arăt că noi înțelegem necesitatea ca fiecare popor să realizeze în viață principiile socialiste, corespunzător condițiilor istorice naționale și sociale din țara sa. Orice cale va adopta un popor sau altul nu poate decît să fie salutată și sprijinită. Tot ceea ce merge în direcția asigurării dreptății sociale și naționale, a egalității între națiuni și între oameni, este pozitiv și noi sprijinim întotdeauna o asemenea politică.în încheiere, aș dori să folosesc acest prilej pentru a adresa poporului prieten iranian urările mele de prosperitate și bunăstare.

încheierea convorbirilor primului 
ministru al guvernului român.

Manea Mănescu, în R.P.D. CoreeanăPHENIAN 13 (Agerpres). — La Phenian s-au încheiat convorbirile dintre tovarășul Manea Mănescu, prim-ministru al Guvernului Republicii Socialiste România, și tovarășul Li Giong Ok, premierul Consiliului Administrativ al Republicii Populare Democrate Coreene.Cu acest prilej, s-a subliniat că stadiul actual al lucrărilor de cooperare industrială între cele două țări se desfășoară în conformitate cu hotărîrile președinților Nicolae Ceaușescu și Kim Ir Sen, iar relațiile economice și schimburile comerciale se înscriu cu bune rezultate în contextul general al raporturilor prietenești dintre cele două partide, țări și popoare.Convorbirile s-au desfășurat

într-o atmosferă de caldă prietenie, de deplină înțelegere.Cei doi prim miniștri au vizitat zona industrială din Phenian. Analizînd la fața locului stadiul lucrărilor la întreprinderea de televizoare ce se realizează prin cooperare, ei au constatat că a- cestea se desfășoară conform programelor stabilite în comun, în timpul vizitei, cei doi șefi de guvern au asistat cu satisfacție la probele tehnice ale primelor televizoare care au fost fabricate în întîmpinarea celei de-a 30-a aniversări a creării R.P.D. Coreene.De asemenea, la Phenian au avut loc întîlniri de lucru între specialiști din cele două țări privind probleme ale colaborării și cooperării economice bilaterale.
Hotărîrea țărilor în curs de dezvoltare 

de a acționa pentru instaurarea 
unei noi ordini economice internaționale 

exprimată în documentul aprobat la încheierea Conferinței 
O.N.U. de Ia Buenos AiresBUENOS AIRES 13 (Agerpres). — In capitala Argentinei au luat sfîrșit lucrările Conferinței Națiunilor Unite privind cooperarea tehnică intre țările in curs de dezvoltare la care au luat parte peste 2 500 delegați din 145_ de țări, între care și o delegație a țării noastre condusă de României în Argentina.Participanții au aprobat prin consens „Planul de acțiune" numit și Planul de la Buenos Aires, care cuprinde, pe de o parte, poziția țărilor în curs de dezvoltare față de problemele actuale ale cooperării tehnice între ele, iar pe de altă parte, reflectă opinia participanților despre modul cum trebuie înțeleasă și aplicată în practică cooperarea tehnică cu țările industrializate. Documentul stipulează o participare activă a țărilor industrializate la programele de dezvoltare ale țărilor în curs de dezvoltare atît pe plan bilateral, cît și la nivel subregional și regional.Documentul, care urmează să fie supus XXXIII-a Generale „hotărîrea dezvoltare derea folosirii posibilităților și resurselor proprii pentru făurirea unei noi ordini economice internaționale".„Cooperarea preconizată în cadrul reuniunii — se spune în document — va fi o cooperare a tuturor națiunilor, în sprijinul statelor în curs de dezvoltare, respectîndu-se ferm principiile suveranității naționale, independenței economice, egalității în drepturi, neinter-

Gheorghe Apostol, ambasadorulvențiel în treburile interne ale națiunilor, oricare ar fi mărimea, nivelul de dezvoltare sau sistemul lor social-politic și e- conomic**.

aprobării celei sesiuni a a O.N.U., țărilor în curs de de a acționa în ve-
de-a Adunării exprimă

va

Delegația română a fost 

primită de președintele 

Consiliului Militar 

Administrativ 

Provizoriu al EtiopieiADDIS ABEBA 13. —Trimisul special Agerpres, Korea Țuiu, transmite:Președintele Consiliului Militar Administrativ Provizoriu al Etiopiei, Mengistu Haile Mariam, a primit delegația română condusă de Constantin Stătescu, membru al C.C. al P.C.R., care participă la festivitățile prilejuite de cea de-a IV-a aniversare a victoriei revoluției populare etiopiene.Din partea președintelui Republicii Socialiste România, tovarășul Ceaușescu, șeful române a transmis șefului statului etiopian felicitări cu ocazia zilei naționale a poporului Etiopiei.La festivitățile organizate la Addis Abeba participă delegații din numeroase țări ale lumii, reprezentanți ai unor partide comuniste și organizații de masă.

Nicolae delegației

ATENA 13 (Agerpres). — Săptămînalul „Exormisi" din Grecia consacră o pagină specială României, sub titlul „România, 34 de ani de libertate și de activitate creatoare". Pagina include un amplu articol intitulat : „Strategia președintelui Nicolae Ceaușescu pentru realizarea avîntului economic din România", însoțit de portretul șefului statului român, în care se relevă, printre altele, că, „Concepția asupra dezvoltării economice a României pentru a depăși stadiul de țară în curs de dezvoltare constituie una dintre ideile fundamentale ce caracterizează efervescenta activitate teoretică și practică a președintelui Nicolae Ceaușescu". Propunîndu-și construirea unei societăți socialiste multilateral dezvoltate, cu forțe de producție puternice și moderne — subliniază articolul — România acționează constant pentru atingerea unor indicatori economici superiori, pornind de la premisa valorificării propriilor resurse și, în același timp, a conlucrării active, a cooperării pe baze de egaOrientul Apropiat
• 1NTILNIREA TRIPARTITA LA NIVEL INALT DE LA CAMP DAVID 

• CONSILIUL MINISTERIAL AL LIGII ARABE

litate cu celelalte state ale lumii, fără deosebire de orînduire socială. Pornind de la sublinierea legilor reproducției lărgite, președintele Nicolae Ceaușescu demonstrează cu argumente indubitabile că, in condițiile actuale, acumularea îndeplinește una dintre funcțiile progresiste cele mal importante în societate și, totodată, acordă o pondere deosebită problemelor fundamentale de care depind făurirea unei puternice baze tehnico-mate- riale a țării, creșterea în ritm rapid a forțelor de producție.„Cu o mare forță de convingere — subliniază „Exormisi" —, președintele Nicolae Ceaușescu relevă adevărul că numai prin mobilizarea tuturor forțelor interne pentru creșterea eficienței activității economice și sporirea, pe această bază, a avuției naționale poate fi realizat obiectivul fundamental al politicii — ridicarea continuă a bunăstării poporului".Săptămînalul atenian inserează, de asemenea, fotografii reprezentînd aspecte din diverse domenii de activitate din țara noastră, un scurt istoric al actului de la 23 August 1944, note despre succesele deosebite obținute de poporul român în anii construcției socialiste și despre politica externă de prietenie și largă colaborare cu toate statele lumii a României.WASHINGTON 13 (Agerpres). Purtătorul de cuvint al Casei Albe, Jody Powell, a declarat că este imposibil să se spună cînd se va încheia intilnirea la nivel înalt de la Camp David sau dacă ea va insemna ,-,un succes sau un eșec". Powell a confirmat că președintele Carter întreprinde eforturi „in vederea găsirii unei formule de relansare a negocie-

rilor“. Relevînd că cele trei delegații au avansat idei și sugestii noi încă de la începutul convorbirilor, el a precizat că participanții se pună redactării
pe scurt»încearcă în prezent să de acord în vederea unei declarații finale.13 (Agerpres).
APEL AL GUVERNULUI 

DIN CIADGuvernul Ciadului a un apel solemn către tendințele opoziției din pentru „reluarea dialogului în vederea realizării păcii, unității naționale și reconstrucției țării".Comunicatul radiodifuzat relevă că guvernul este dispus să „reînnoiască dialogul" și reafirmă „voința sa fermă și ho- tărîrea de a acționa în sensul unei reconcilieri totale și definitive".în comunicat se exprimă regretul guvernului că se continuă luptele între diferitele grupări politice, care se desfășoară pe fondul unui vechi conflict între autoritățile de Ia N’Djamena și forțele de opoziție.
MANIFESTĂRI ROMANEȘTI

lansat toate țarăCAIRO . .. ._____Luînd cuvîntul în fața delegați- lor țărilor participante la Consiliul Ministerial al Ligii Arabe, reunit în sesiune la Cairo, Mahmud Riad, secretar general al Ligii Arabe, a adresat un apel țărilor arabe, cerîndu-le să-și strîngă rîndurile și să soluționeze disensiunile dintre ele. Este necesară — a declarat Mahmud Riad — convocarea unei reuniuni arabe la nivel înalt. „Am întîr- ziat mult în a imprima eficacitate acțiunilor noastre reglementarea problemei nului și a altor probleme înțelegeri care au apărut mea arabă**, a spus el.

i

vizînd Liba- și ne- în lu-
Forței Liban

NEW YORK 13 (Agerpres). — O reuniune a Consiliului de Securitate consacrată examinării prelungirii mandatului Interimare a O.N.U. în(UNIFIL) este așteptată pentru lunea viitoare, a declarat un purtător de cuvint al O.N.U. Mandatul de șase luni al UNIFIL expiră luni noaptea, după meridianul New Yorkului.

BONN 13 (Agerpres). — în cadrul manifestărilor culturale românești din R.F.G., în orașul Lunen a avut loc, in fața unui numeros public, vernisajul expoziției pictorului Ion Vrăneanțu. Expoziția se bucură de un succes deosebit.

Agravarea situației din NicaraguaMANAGUA 13 (Agerpres). — Mișcarea de rezistență împotriva regimului Somoza a cuprins în Nicaragua noi zone ale țării. După cum transmit agențiile internaționale de presă, miercuri, în localitatea Tola, situată la frontiera cu Costa Rica, a izbucnit o revoltă populară armată, forțele insurgente ocupind cazarma din localitate.

Pavilionul României la 
Tîrgul de la Brno a fost 

vizitat de președintele 
Guvernului Federal 

Cehoslovac

Tot miercuri un detașament al Frontului Sandinist de Eliberare Națională a atacat garnizoana din Catarina, localitate aflată la 40 kilometri est de Managua. Lupte intense au loc și în departamentele Rivas și Virgen, unde trupele guvernamentale au primit efective suplimentare în oameni și tancuri pentru a rezista ofensivei insurgenților.Ciocnirile intre patrioți și elementele fidele lui Somoza au continuat și la Masaya, localitate controlată acum, in cea mai mare parte, de forțele populare. La Esteli, 300 insurgenți au ocupat cazarma Gărzii Naționale și au împărțit arme populației, iar la Leon, cel de-al doilea oraș că mărime al țării, ciocnirile sînt deosebit de puternice. Lupte grele se dau și la Dirfam- ba, Jinotepe, Matagalpa, Granada.în capitală, Managua, se

produc, în serie, schimburi de focuri.Statele vecine urmăresc cu îngrijorare agravarea situației din Nicaragua. Guvernul costa- rican a dispus închiderea frontierei cu această țară, după ce, potrivit declarației șefului Gărzii Civile din Costa Rica, colonelul Ramon Umana, avioane nica- raguaiene au pătruns în spațiul aerian costarican. Pentru a analiza evoluția situației din Nicaragua, la Washington s-a reunit Consiliul permanent al O.S.A.

Părinții mei vor fi conce- 
diați" ; „Trebuie să merg la 
școală, dar părinții mei nu 
au bani". Purtind asemenea 
pancarte, copiii ți adoles
cenții din orășelul francez 
Ouville-la-Riviere, de lingă 
Dieppe, au demonstrat in 
semn de protest față de con
cedierile masive anunțate la 
filatura din localitate. Direc
torul întreprinderii a precizat 
că in prima etapă vor fi 
efectuate 350 de concedieri.

La Brno s-a deschis Tîrgul internațional de mașini, me din 30România ceastă manifestare de prestigiu cu o gamă variată de mașini și utilaje, în special mijloace de transport auto, locomotive Diesel, utilaje pentru construcții, tractoare și mașini agricole, aparatură electronică, mașini textile etc.în ziua deschiderii, pavilionul românesc a fost vizitat de Lubo- mir Strougal, președintele Guvernului Federal Cehoslovac, și de alte persoane oficiale, care au exprimat aprecieri elogioase la adresa produselor industriei noastre constructoare de mașini.

pentru construcții la care participă fir- de țări.este prezentă la a-

SAN JOSE 13 (Agerpres). — în sala de festivități a Ministerului culturii, sportului și turismului din Costa R'ica a avut loc vernisajul expoziției ..Imagini din România1*.în cuvintul de deschidere, Ligi a Kooper de Fischel, subdirectoare a Muzeului de artă costaricană, a evidențiat momente importante din istoria și cultura poporului român.

Toamnă
politică italiană

Noi elemente ale anchetei 
in legătură cu asasinatul 

de la DallasWASHINGTON 13 (Agerpres) — în cadrul audierilor organizate in Camera Reprezentanților a S.U.A. asupra împrejurărilor asasinării fostului președinte John F. Kennedy, la Dallas, în noiembrie 1963. doi experți au susținut concluziile Comisiei Warren argumentînd că în momentul asasinatului au fost trase trei focuri de armă, al doilea lovind întîi pe președinte și, apoi, pe fostul guvernator John Connally. Primul foc de armă, potrivit Comisiei Warren, nu și-a atins ținta, iar al treilea l-a lovit mortal. în cap, pe John F. Kennedy. Tom Canning, inginer specialist al N.A.S.A., este de părere, ca și Comisia Warren, că, potrivit calculelor matematice, Kennedy și Connally erau așezați într-o asemenea poziție incit un singur glonte îi putea lovi pe amîndoi.Aceste declarații survin la mai puțin de 24 de ore de la depoziția lui James Barger, expert în acustică, potrivit căruia înregistrarea pe bandă a focurilor de armă trase în cursul asasinatului relevă că este vorba de patru împușcături și nu de trei, așa cum a conchis Comisia Warren. Această concluzie ar fi venit in sprijinul ipotezei potrivit căreia autorul asasinatului, Lee Harvey Osvald, ar fi avut un complice, cu o poziție de tragere diferită.

Ceea ce caracterizează în momentul de față orizontul politic italian este efervescența activității desfășurate la nivelul majorității parlamentare, activitate care nu a slăbit în intensitate, ca de obicei, nici in ajunul și nici după încheierea vacanței estivale a
E

ste atmosfera specifică unui efort de recuperare. Multe probleme acute de pe agenda politică a guvernului italian au fost aminate din cauza evenimentelor care s-au precipitat în primul semestru al anului: soluționarea dificilei crize de guvern din luna martie, -încheiată cu intrarea Partidului Comunist Italian in rîndurile majorității parlamentare, tragedia Aldo Moro, demisia fortată a fostului șef al statului și alegerea socialistului Sandro Pertini ca președinte al Italiei, alegerile locale parțiale etc.Și în această atmosferă un lucru este deosebit de important — potrivit aprecierilor culese din presa italiană — și anume că toate dezbaterile, polemicile chiar, între cele cinci partide ale majorității guvernamentale — democrat-creștin (P.D.C.), comunist (P.C.I.), socialist (P.S.I.), socialist-democratic (P.S.D. 1.) și republican (P.R.I.) — se poartă sub semnul spiritului de înțelegere față de exigențele fiecăreia dintre aceste formațiuni politice și cele ale guvernului, în scopul sintetizării unui program de guvernare concordat, viabil, în raport cu necesitățile economico- sociale ale țării. Este un fapt care, ținind cont de majoritatea guvernamentală atît de diversificată, permite să se vorbească de stabilitatea cadrului politic, de voința efectivă a forțelor po-

parlamentului.litice ce sprijină guvernul să favorizeze la maximum înțelegerile programatice. Ceea ce, in cazul Italiei, chiar dacă în general situația rămîne critică, constituie un element pozitiv.în acest spirit, in ultimele săptămini guvernul s-a reunit de nenumărate ori, consacrîn- du-și ședințele unor probleme de o deosebită importanță, precum șomajul și inflația, măsurilor de apărare a ordinii publice. în prezent, întreaga atenție este îndreptată spre programul trienal (1979—1981) de relansare economică, prezentat la începutul acestei luni și pe marginea căruia premierul Giulio Andreotti a avut consultări cu liderii formațiunilor politice din „arcul constituțional", ai sindicatelor și patronatului. Planul preconizează, între altele, stimularea investițiilor pentru crearea a circa 600 000 de locuri de muncă, in scopul soluționării parțiale a șomajului care afectează peste 1,5 milioane de persoane, dintre care 75 la sută sînt tineri intre 14 și 29 de ani. Pe de altă parte, planul prevede reducerea masivă a cheltuielilor publice și de producție, care micșorează în prezent gradul de competitivitate al produselor italiene pe piețele externe. reducerea cheltuielilor in domeniul regionalePrimul noscută program de reiansare economică
social, al subvențiilor etc.partid ce și-a făcut cu- poziția față de acest

a cărioada următoare trebuie dirijată spre combaterea șomajului, 1 sporirea investițiilor în industrie și agricultură, spre rezolva- ' rea problemelor grave cu care este confruntată regiunea Mez- zogiorno, stoparea inflației, normalizarea vieții sociale și că în aceste direcții planul guvernamental comportă „unele carențe ce trebuie remediate". Faptul că planul este incomplet sub anumite aspecte și că sint necesare modificări a fost subliniat și de celelalte partide politice, de centralele sindicale, recunoscindu-se că el constituie totuși „un punct de plecare". De menționat că. după operarea modificărilor considerate necesare de toate partidele majorității guvernamentale și de sindicate, planul de relansare economică urmează a fi supus dezbaterii parlamentului.Fără îndoială că acuitatea problemelor care stau in fața guvernului italian necesită cele mai largi convergențe între toate forțele democratice și că rezolvarea lor într-un mod satisfăcător pentru interesele maselor populare va demonstra valabilitatea și capacitatea de înfăptuire a liniei politice și programatice a guvernului Andreotti. In acest context, apare evidentă necesitatea eforturilor unite ale partidelor „arcului constituțional" astfel incit să fie realizat un pas înainte pe calea democrației și progresului economic.

fost P.C.I., care a subliniat activitatea guvernului în pe-

• OFICIUL federal al muncii din R.F. Germania a confirmat eă in luna august numărul tinerilor sub 20 de ani care nu găsesc de lucru „a crescut peste medie**, ajungind Ia o rată de 8,7 la sută. Oficial au fost înregistrați ca șomeri 89100 tineri.Potrivit datelor Institutului pentru cercetări economice din Miinchen, în cursul acestui an alți 20 000 de tineri vor completa rindurile șomerilor.• LA sediul din New York al Națiunilor Unite a avut loc o reuniune comemorativă, cu prilejul împlinirii unui an de la asasinarea, într-o închisoare din Africa de Sud, a militantului pentru drepturile populației de culoare din R.S.A., Stevens Biko. Cu acest prilej, a luat cuvîntul Leslie Harriman (Nigeria), președintele Comitetului Special al O.N.U. de luptă împotriva apartheidului, care a arătat că teroarea regimului de la Pretoria face noi victime în rîndul celor care se pronunță împotriva politicii de apartheid. Un exemplu îl constituie faptul că în ajunul comemorării morții lui Stevens Biko — a spus el — poliția sud-africană a arestat alți lideri ai populației de culoare care au cerut abolirea politicii de discriminare rasială.
PROTEST AL ELEVILOR 

DIN SOWETOPeste 17 000 elevî din școlile orașului Soweto, localitate satelit a Johannesburgului, rezervată populației de culoare, au boicotat cursurile în semn de protest împotriva menținerii practicilor apartheidului în învățămintul sud- african.După cum se știe, boicotarea cursurilor de către e- levii și studenții din acest oraș a generat anul trecut un val de manifestații care a cuprins întregul teritoriu sud- at'rican și au fost crunt reprimate de forțele polițienești.
CONVORBIRI 

SOVIETO-INDIENEAgenția TASS anunță că Leonid Brejnev, secretar general al C.C. al P.C.U.S., președintele Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S., l-a primit pe Atal Bihari Vajpayee, ministrul afacerilor externe al Indiei, care face o vizită oficială de prietenie în Uniunea Sovietică. Au fost discutate probleme referitoare la relațiile sovieto-indie- ne, precum și aspecte ale actualității politice internaționale.
RODICA ȚEPEȘ pe scurt
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